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e wrześniu br. zakończyły się 
długo oczekiwane remonty dróg 
gminnych w mieście Ozimek – 

ulic księdza Kałuży i Korczaka. Już w 
kwietniu oddano do użytku ulicę Leśną, 
która również przeszła kompleksowy re-
mont.

Na wszystkie te drogi pozyskano środki 
z Rządowego Programu Rozwoju Dróg w 
wysokości ok. 70%, co pozwala na dalsze in-
westycje drogowe w gminie, ponieważ środki 
zewnętrzne pozwalają odciążyć budżet gminy 
i przeznaczyć zaoszczędzone kwoty na kolejne 
inwestycje w naszą infrastrukturę drogową.

W ramach zadania pn. „Remont na-
wierzchni jezdni drogi gminnej nr 103336 
O – ul. Ks. Kałuży w m. Ozimek” została 
dokonana inwestycja na odcinku o długości 
350,5 m. Wykonawcą tej inwestycji o wartości 
ok. 458 000 zł była firma Vianko Sp. z o.o.

Natomiast zadanie pn . „Remont 
nawierzchni jezdni drogi gminnej 
nr 103380 O – ul. Korczaka w m. Ozimek”
zakłada modernizację ulicy o długości 
143 m.

Wykonawcą tej inwestycji, w ramach której 
został wykonany remont na długości 143 m 
było przedsiębiorstwo Vianko Sp. z o.o. Wartość 
robót wynosi ok. 337 000 zł.

- Remonty tych dróg poprawiły przede wszyst-
kim warunki i bezpieczeństwo w ważnych czę-
ściach naszego miasta. Obecnie w samym cen-
trum prowadzona jest bardzo duża inwestycja 

– budowa ronda i węzła komunikacyjnego – za-
pewniam, że po zakończeniu tych inwestycji po-
prawi się płynność ruchu i bezpieczeństwo – szcze-
gólnie pieszych i rowerzystów – mówi Burmistrz 
Ozimka Mirosław Wieszołek.

Marcin Widera
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akończono remonty nawierzch-
ni ulicy Kolejowej w Ozimku oraz 
ulicy Danieckiej w sołectwie Nowa 

Schodnia - dróg powiatowych, które prze-
biegają przez teren naszej gminy. 

Gmina Ozimek przekazała dotację w wy-
sokości 100 000 zł Powiatowi Opolskiemu na 
remont tych dróg. Partycypacja w kosztach 
umożliwiła dokonanie tych inwestycji, które 
pełnią szczególną rolę podczas procesu rewi-
talizacji terenów pohutniczych.

Łącznie wylano ok. 10 000 m2 asfaltu 
(ok. 7000 m2 na ulicy Kolejowej oraz ponad 
3000 m2 na ulicy Danieckiej).  Zmodernizowano 
ponad 1,5 km dróg (900 m – ulicy Kolejowej 
oraz 600 m ulicy Danieckiej). 

We wrześniu Burmistrz Ozimka Mirosław 
Wieszołek wspólnie z Wicestarostą Opolskim 
Leonardą Płoszaj dokonali odbioru tych dróg.

Poprawa naszej infrastruktury drogowej jest 
sukcesywnie realizowana. Gwarantem dalszych 
inwestycji jest dobra współpraca oraz reali-
zowanie wspólnych priorytetów z Powiatem 
Opolskim. 

To kolejny etap kompleksowych remon-
tów dróg powiatowych w Gminie Ozimek. 
Następnie zaplanowano rozbudowę ście-
żek rowerowych łączących miasto Ozimek 
z Jeziorami Turawskimi. 

To długofalowa inwestycja, która zostanie 
zrealizowana w najbliższych latach.

Marcin Widera
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akończyła się realizacja projek-
tu pn. „Modernizacja oświetlenia 
ulicznego z zastosowaniem opraw 

ledowych oraz montaż instalacji fotowol-
taicznych”. Operacja jest współfinansowana 
z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych.

Projekt modernizacji oświetlenia uliczne-
go w Gminie Ozimek miał na celu obniżenie 
kosztów zakupu energii elektrycznej poprzez 
wdrożenie nowoczesnego systemu zarządzania 
oświetleniem.

Zakres prac składał się z dwóch części:
1. Modernizacji oświetlenia ulicznego z za-

stosowaniem opraw ledowych;
2. Montażu instalacji fotowoltaicznych.
Wykonawcą pierwszej części inwestycji - 

„Modernizacji oświetlenia ulicznego z za-
stosowaniem opraw ledowych” było konsor-
cjum firm Inteltech Artur Bator ze Schodni, 
KRZ Rafał Zdyb z Oleśnicy i VOLT-TIM 
Rudnicki Dariusz z Księginic. Wartość umo-
wy to: 3 766 881,31 zł.

W ramach tej części wymieniono i dowieszo-
no 2049 opraw zarówno na sieci napowietrznej, 
jak i kablowej. Ponadto dobudowanych zosta-
ło również 19 nowych punktów świetlnych. 
Kolejnym, bardzo ważnym elementem projektu 
było oświetlenie 10 przejść dla pieszych, co 
znacząco wpłynie na poprawę bezpieczeństwa 
użytkowników dróg, zarówno pieszych, jak 
i kierowców. Łącznie w gminie zaświeci 2088 
nowych, ledowych lamp.

W części drugiej – „Montaż instalacji 
fotowoltaicznych” wykonawcą była firma 
ENSKY & TEHILO Sp. z o.o. z Popielowa. 

Zakres inwestycji obejmował montaż paneli 
fotowoltaicznych na 14 obiektach użyteczno-
ści publicznej – wszystkich szkołach podsta-
wowych, przedszkolach i żłobku należących 

do naszej gminy. Wartość umowy to 1 424 
130,90 zł.

Marcin Widera
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dniu 21 sierpnia 2024 r. podpi-
sana została umowa pomiędzy 
Gminą Ozimek, reprezentowa-

ną przez Burmistrza Ozimka Mirosława 
Wieszołka oraz Przedsiębiorstwem 
Handlowo – Usługowym „Larix” Sp. z o.o. 
reprezentowanym przez Prezesa Zarządu 
Kajetana Sowę. 

Umowa dotyczy realizacji zadania w ra-
mach postępowania pn. „Przebudowa odnogi 
drogi gminnej ul. Długiej w miejscowości 
Schodnia”.

Mieszkańcy podczas zebrań wiejskich zgła-
szali potrzebę tej inwestycji, która pozytywnie 
wpłynie na dalszy rozwój budownictwa miesz-
kalnego w tym rejonie. Inwestycja wymagała 
odpowiedniego przygotowania oraz wykupu 
ziemi, co wpłynęło na termin realizacji. 

Przedsięwzięcie pozwoli poprawić również 
stan części drogi łączącej miejscowości Schodnia 
i Pustków.

Wartość inwestycji to: 311 031,39 zł brutto
- Kontynuujemy sukcesywne remontowanie 

dróg gminnych we wszystkich sołectwach i mie-
ście. Poprawa infrastruktury gminnej – drogowej 
czy chodnikowej, która przekłada się na bezpie-
czeństwo i komfort użytkowników jest jednym 
z naszych głównych celów. Środki inwestujemy 
racjonalnie i zgodnie z wnioskami mieszkań-
ców – mówi Burmistrz Ozimka Mirosław 
Wieszołek.

Marcin Widera

dniu 21 sierpnia 2024 r. podpi-
sana została umowa pomiędzy 
Gminą Ozimek, reprezentowa-

ną przez Burmistrza Ozimka Mirosława 
Wieszołka oraz Firmą Handlową „EURO- 
STANDARD” Antoni Król Andrzej Król 
Spółka Komandytowa reprezentowaną 
przez Prokurenta Marcina Króla.

Umowa dotyczy realizacji zadań w ramach 
postępowania pn. „Remonty nawierzchni 
dróg gruntowych, utwardzonych na terenie 
Gminy Ozimek” cz. nr 1 Antoniów - ul. Leśna, 
cz. nr 2 Krzyżowa Dolina – ul. Polna, cz. nr 3 
Biestrzynnik- ul. Polna, cz. nr 4 Nowa Schodnia 
– Ozimek ul. Przemysłowa”.

Wartość inwestycji dla poszczególnych czę-
ści wynosi:

• Dla części nr 1: 42 000,00 zł brutto;
• Dla części nr 2: 8 500,00 zł brutto;
• Dla części nr 3: 34 000,00 zł brutto;
• Dla części nr 4: 43 010,00 zł brutto.

Marcin Widera
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dniach 10-12 września br. 
seniorzy z Gminy Ozimek 
uczestniczyli w spotkaniu 

pn. „Śladami Harrachowa 1 / Śladami 
Harrachów 1”, które miało miejsce w na-
szym partnerskim mieście Rymarzów. 
Było to pierwsze z pięciu zaplanowanych 
działań, realizowanych wspólnie z naszy-
mi czeskimi przyjaciółmi w ramach pro-
jektu pn. „Pestrá setkání seniorů / Różne 
spotkania seniorów” dofinansowanego ze 
środków Funduszu Małych Projektów 
Euroregionu Pradziad. Głównym celem 
projektu jest kontynuacja i pogłębianie 
wieloletniej przyjaźni pomiędzy seniora-
mi z obu stron granicy, a także poprawa 
życia seniorów, wymiana doświadczeń, 
zaangażowanie ich w życie publiczne 
i społeczne oraz zapewnienie zapobiega-
nia ich wykluczeniu społecznemu. 

Seniorzy z Czech jak zawsze przywitali 
naszych gości bardzo serdecznie i zapro-
sili na wspólny obiad, po którym wszyscy 
uczestnicy spotkania wraz ze Starostą 
Rymarzowa Luděk Šimko, Burmistrzem 
Ozimka Mirosławem Wieszołkiem oraz 
Pełnomocnikiem Burmistrza Ozimka 
ds. polityki senioralnej Panią Haliną Oster
wybrali się na zamek w Janovicach, który 
należał do szlacheckiej rodziny Harrachów. 
Podczas wycieczki usłyszeli bardzo ciekawy 
wykład o tej rodzinie i jej związkach z re-
gionem Rymarovsko. Wieczorem wszyscy 
razem usiedli do wspólnego grillowania 
dziczyzny. 

Następnego dnia tuż po śniadaniu od-
była się wspólna piesza wycieczka do chaty 
Alfreda należącej do rodziny Harrachów 
oraz zwiedzanie związanych z nią ważnych 
miejsc. Po obiedzie, wszyscy udali się na 
zasłużony relaks w lokalnym aquacentrum. 
Wieczorem każdy z uczestników mógł spraw-
dzić swoje umiejętności oraz zdobyć nowe 
w ramach warsztatów tekstylnych. 

W ostatnim dniu również nie zabrakło 
atrakcji, ponieważ jako kontynuacja warsz-
tatów z poprzedniego wieczora, wszyscy wy-
brali się do Muzeum Miejskiego Rymarzowa 
w fabryce Hedva, aby obejrzeć ekspozycję 

tekstylną. Po obiedzie zasiedli do gier plan-
szowych, które kończyły wspaniałe trzy dni 
wspólnych przygód. Po kolacji nastąpił czas 
pożegnania, jednak nie na długo, ponieważ 
już w październiku to Czesi zawitają u nas 
w Ozimku. 

W projekcie pn. „Pestrá setkání seniorů / 
Różne spotkania seniorów” zapolanowano 
łącznie pięć działań, trzy w Rymarzowie:

• Po stopách Harrachů 1 / Śladami 
Harrachów 1;

• Po stopách Harrachů 2 / Śladami 
Harrachów 2;

• Po stopách Harrachů / Śladami 
Harrachów 3;

oraz dwa spotkania w Ozimku:
• Společně tanečním krokem / Razem 

tanecznym krokiem;
• Společně s písní na rtech / Razem ze 

śpiewem na ustach.
Łączna wartość zadania 28 151,00 Euro, 

dofinansowanie 22 520,80 Euro.
Partner czeski: wartość zadania 16 271,00 

Euro, dofinansowanie 13 016,80 Euro.
Polski partner: wartość zadania 11 880,00 

Euro, dofinansowanie 9 504,00 Euro.
W ramach Funduszu Małych Projektów 

Euroregionu Pradziad, Gmina Ozimek we 

współpracy z Rymarzowem otrzymała rów-
nież dofinansowanie na projekty:

• Sport i zdrowie/ Sport a zdraví
Łączna wartość zadania 10 234,00 Euro. 
Kwota dotacji 8 187,20 Euro.
Partner czeski- Rýmařov: wartość zada-

nia 5 816,00 Euro, dofinansowanie 4 652,80 
Euro.

Partner polski- Ozimek: wartość zadania 
4 418,00 Euro, dofinansowanie 3 534,40 
Euro.

• Teatr i tradycje/ Divadlo a tradice
Łączna wartość zadania 15 875,00 Euro. 

Kwota dotacji 12 700,00 Euro.
Partner czeski- Rýmařov: wartość zada-

nia 9 539,00 Euro, dofinansowanie 7 631,20 
Euro.

Polski partner- Ozimek: wartość zadania 
6 336,00 Euro, dofinansowanie 5 068,80 
Euro.

• Międzynarodowe dziecięce zawody 
strażackie/ Mezinárodní dětské hasičské 
závody.

Łączna wartość zadania 3 725,00 Euro, 
dofinansowanie 2 980,00 Euro.

Zdjęcia: Halina Oster.

Karolina Dubikowska
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prawna współpraca pomiędzy samo-
rządem gminnym a sołectwami, które 
reprezentują sołtysi jest kluczowa dla 

zrównoważonego rozwoju każdej gminy. 
Spotkania kwartalne z naszymi sołtysami 
dają możliwość do wspólnej dyskusji oraz 
wymiany w zakresie spraw ważnych dla 
naszych lokalnych społeczności.

Spotkanie kwartalne zorganizowano 
9 września w UGiM w Ozimku. Podczas roz-
mów poruszono wiele ważnych kwestii inwe-
stycyjnych w sołectwach, rozmawiano przede 
wszystkim o realizacji zadań w ramach fundu-
szu sołeckiego. Fundusz sołecki to narzędzie 
wspierające rozwój lokalnych społeczności wiej-
skich, które pozwala mieszkańcom sołectwa 
decydować o przeznaczeniu części budżetu 
gminy na cele związane z ich miejscowością. 
Dzięki temu mechanizmowi mieszkańcy mogą 
aktywnie uczestniczyć w procesie planowania 
i realizacji inwestycji, które odpowiadają ich 
potrzebom i oczekiwaniom.

Właśnie szczegółom z tym związanym było 
głównie poświęcone zebranie, ponieważ ze-
brania ustalające zadania w ramach środków 
z funduszu odbywają się właśnie w wrześniu, 
a bardzo ważne jest, żeby zostały zorganizo-
wane i przeprowadzone poprawnie. Dla wielu 

sołtysów, którzy od tego roku piastują funkcje, 
będą to pierwsze zebrania z tym związane.

Dodatkowo była możliwość ustalenia na 
jakim etapie jest realizacja wniosków z zebrań 
wiejskich, szczególnie te bardzo złożone skupiły 
uwagę zebranych. Istnieje szereg zadań, które 
wymagają współpracy z innymi instytucjami, 
co może wydłużyć czas załatwiania spraw.

Zmodyfikowano również kalendarz imprez 
kulturalnych oraz wskazano na racjonalne 
ustalanie wydarzeń w miesiącu grudniu, który 
jak co roku obfituje w wiele spotkań.

Marcin Widera

G
mina Ozimek otrzyma dofinanso-
wanie z „Programu modernizacji 
kompleksów sportowych „Moje 

Boisko – ORLIK 2012” Edycja 2024” 
finansowanego ze środków Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej, których 
dysponentem jest Minister Sportu 
i Turystyki. 

Zadanie będzie realizowane na terenie 
kompleksu sportowego „Moje Boisko- 
ORLIK 20212”, który znajduje się przy 
Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji 
w Ozimku przy ul. Częstochowskiej 27 

Przedmiotem inwestycji jest moderni-
zacja ogrodzenia wraz z piłkochwytami, 
które uległy już częściowemu zniszczeniu 
oraz wymiana oświetlenia na LED. Obiekt 
znajduje się na osiedlu mieszkalnym, dla-
tego kluczowe jest jego odpowiednie zabez-
pieczenie. Aktualny stan ogrodzenia oraz 
piłkochwytów nie spełnia tej funkcji, powo-
dując dyskomfort mieszkańców sąsiednich 
posesji (wypadające piłki poza teren obiek-
tu). Zaprojektowane ogrodzenie oraz piłko-
chwyty zwiększą komfort użytkowników 
boisk, a także wpłyną na bezpieczeństwo 
mieszkańców sąsiednich posesji, spacerowi-
czów i uczestników ruchu drogowego.

W ramach zadania zaplanowano:
- wymianę ogrodzenia na 2 ścianach od 

strony bloków- 110mb; 
- wymianę piłkochwytów na 4 ścianach 

za bramkami;
- montaż dwóch 10-osobowych ławek 

sportowych;

- wymianę oświetlenia na LED.
Całkowita wartość zadania: 498 544,00 zł
Kwota dofinansowania: 249 200,00 zł
Wkład własny: 249 344,00 zł

Karolina Dubikowska
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23
s i e r p n i a  2 0 2 4  r o k u , 
w Urzędzie Gminy i Miasta 
w Ozimku podpisano Umowę 

o Przyjaźni pomiędzy Gminą Ozimek, 
a położoną w Katalonii, Gminą Artés.

Gmina Ozimek oraz Gmina Artés, zobo-
wiązują się zobowiązują się do współpracy, 
wymiany doświadczeń i zacieśniania więzi 
między społecznościami lokalnymi w ra-
mach: kultury i sztuki; sportu i turystyki; 
oświaty; wspierania gospodarki i rozwoju 
przedsiębiorczości; ochrony środowiska; 
różnorodnych spraw społecznych. Gmina 
Ozimek i Gmina Artés będą wspierać orga-
nizację spotkań obywatelskich, młodzieżo-
wych, kulturalnych, artystycznych, sporto-
wych pomiędzy mieszkańcami obu gmin.

Artés to niewielka gmina położona 
w prowincji Barcelona, zlokalizowana na 
wzgórzu, na wysokości 320 metrów nad 
poziomem morza, około 70 kilometrów na 
północny zachód od Barcelony. Miejscowość 
liczy około 5,5 tysiąca mieszkańców i słynie 
z malowniczych krajobrazów oraz bogatej 
kultury katalońskiej.

Dla Artés umowa z Ozimkiem jest pierw-
szym tego rodzaju partnerstwem. Burmistrz 
Artés, Enric Forcada Valiente, podkreślał, 
że jako Artés jeszcze nigdy wcześniej nie 
podpisywali żadnych umów o współpracę 
z innymi miastami. - Nawet nie myśleliśmy 
o tym, - przyznaje Katalończyk. - Kiedy gmi-
na Ozimek wyszła z taką propozycją, chętnie 
podjęliśmy wyzwanie. Mamy wiele wspólnych 
tematów, ale też wiele wspólnych problemów.
To dla nas fajny projekt i jesteśmy otwarci na 
zacieśnienie relacji między naszymi miastami.

- Myślę, że od początku nasza współpra-
ca była współpracą przyjaciół – tłumaczy 
Burmistrz Ozimka, Mirosław Wieszołek. 
– Na niej zbudowaliśmy umowę o przyjaźni, 

którą budują nasze gminy. W chwili obecnej 
mamy wiele pomysłów, by poprzez działania 
sportowe, kulturalne i edukacyjne poznawać 
siebie wzajemnie, przekazywać sobie doświad-
czenia i praktyki, które nawzajem mogą nas 

różnić, ale jesteśmy w jednej Europie, więc cze-
kamy na wymianę tych doświadczeń.

Marcin Widera
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W
niedzielę 1 września od 14:00 
ulicami wsi przejechał dożyn-
kowy korowód przystrojonych 

wozów ze Szczedrzyka oraz Pustkowa. 
O godzinie 16.00 pod namiotem na Placu 
św. Mikołaja rozpoczął się dożynkowy 
festyn zorganizowany przez sołtysa 
z Radą Sołecką – Żniwniok 2024. 

Starostami tegorocznych dożynek byli 
państwo Renata i Jan Janikowie. Bochen 
chleba z tegorocznych zbiorów przekazali 
oni Burmistrzowi Ozimka Mirosławowi 
Wieszołkowi, który podziękował rolnikom 
za całoroczny trud i pomyślnie zakończone 
żniwa. Wspólnie ze starostami oraz sołtys 
Szczedrzyka Iwoną Feliks-Wójcik pokroił 
dożynkowy chleb, którym następnie obdzie-
lono wszystkich uczestników uroczystości. 

W artystycznej części festynu, przy ka-
wie i dożynkowym kołaczu, koncertowała 
Orkiestra Dęta Szczedrzyk pod kierunkiem 
Marka Kulika, zaprezentowała się grupa 
taneczna NIRO Dance School z Izbicka 
oraz występował zespół folklorystyczny 

Dzióbki z Biestrzynnika. Świętowaniu 
sprzyjała słoneczna i ciepła pogoda 

pierwszego dnia września. 

Janusz Dziuban

W
niedzielę 15 września delegacje 
sołectw Dylaki i Biestrzynnik 
z koronami żniwnymi oraz 

wierni z obu miejscowości wzięli udział 
w mszy świętej dziękczynnej za zebrane 
plony, odprawionej w kościele parafial-
nym w Dylakach. 

Po południu sołtys z Radą Sołecką Dylak 
zaprosili mieszkańców na biesiadę dożyn-
kową, zorganizowaną na placu przed świe-
tlicą wiejską, gdzie publiczność zebrana pod 
dwoma ustawionymi namiotami oklaski-
wała występy artystyczne uczniów Szkoły 
Podstawowej i Przedszkola Publicznego 
w Dylakach, zespołu tanecznego Dialog 
z Dylak oraz zespołu folklorystycznego 
Dzióbki z Biestrzynnika, który zapre-
zentował obrzędowe widowisko „kiszenia 
kapusty”. Z koncertem śląskiej muzyki 
biesiadnej wystąpił duet Jan Konopka
i Ryszard Hahn, a to wszystko w atmosferze 
rodzinnej zabawy przy kawie oraz kołaczu. 

Starostami dożynek byli państwo Edyta 
i Norbert Jonczyk , którzy bochen chle-
ba, pobłogosławiony przez proboszcza 
ks. Janusza Konofalskiego, przekaza-
li Burmistrzowi Ozimka Mirosławowi 
Wieszołkowi. Burmistrz złożył rolnikom 
oraz mieszkańcom Dylak posiadającym 
przydomowe uprawy podziękowania za 
całoroczną pracę i jej efekty, a pokrojo-
nym chlebem, wspólnie z sołtys Barbarą 

Starzycką, obdzielił wszystkich obecnych. 
Wśród zaproszonych na uroczystość gości 
byli również: sekretarz Gminy Ozimek 
Barbara Durkalec oraz radny powiatowy 
Antoni Gryc. 

Dożynkowa biesiada trwała do godzin 
wieczornych. Sołtys Barbara Starzycka

składa podziękowania członkom Rady 
Sołeckiej, strażakom OSP i wszystkim, 
którzy pomogli jej w organizacji imprezy, 
a zwłaszcza paniom, które upiekły na tę 
okazję smaczne ciasta. 

Janusz Dziuban 
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W
niedzielę 15 września br. od-
były się dożynki parafialne 
w Ozimku i Nowej Schodni. 

Święto plonów nabrało silnego charakte-
ru religijnego, głównie za sprawą kościoła 
katolickiego, który włączył je w kalendarz 
liturgiczny jako okazję do podziękowania 
Bogu za obfitość plonów i błogosławień-
stwo dla rolników. Kościelny charakter 
dożynek przejawia się przede wszystkim 
w uroczystych mszach świętych, podczas 
których składane są wieńce dożynkowe 
oraz dary z pól, symbolizujące ciężką 
pracę i wdzięczność za urodzaj.

O godz. 9:00 rozpoczęły się uroczy-
stości w Nowej Schodni. Starostami do-
żynek byli Marianna Rataj i Krystian 
Kotula, natomiast organizatorami sołtys 
Grzegorz Filipek wraz z Radą Sołecką 
Wsi Nowa Schodnia. Przygotowano pięk-
ny wystrój kościoła oraz koronę dożynko-
wą, a po Eucharystii, którą odprawił ks. 
Łukasz Szuster, na mieszkańców czekał 
mały poczęstunek. Wśród gości byli rad-
ny powiatowy Antoni Gryc oraz dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 2 w Ozimku Anna 
Gaszczyk.

W kościele parafialnym w Ozimku 
msza św. dożynkowa rozpoczęła się o 9:30. 
Uczestniczyły w niej delegacje z Ozimka 
i Antoniowa, które przekazały chleby 

dożynkowe ks. proboszczowi Marianowi 
Demarczykowi.

Delegacje składały się z przedstawicie-
li sołectwa Antoniów z sołtysem Anną 
Lubasińską-Tabaczniuk na czele i ze-
społem ludowym Opolskie Dziołchy oraz 
miasta Ozimka, które już tradycyjne repre-
zentują zespoły ludowe Heidi i Babie Lato 
z Krystyną Koźlik na czele.

Ponadto uczestniczyli  M irosław 
Wieszo łek  -  Bur mis t r z  Oz imk a , 
Leonarda Płoszaj - Wicestarosta Opolski, 

radne powiatowe Magdalen Kotula oraz 
Katarzyna Szczemirska, jak również rad-
ny miejski Marcin Kowalewski i prezes 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Antoniowie 
Norbert Halupczok i oraz poczet sztanda-
rowy jednostki.

Dla wszystkich zebranych przygotowano 
piękne dożynkowe kotyliony.

Marcin Widera 

T
raktor jest dzisiaj podstawowym 
narzędziem pracy rolnika. Nic więc 
dziwnego, że po zakończeniu żniw, 

a przed rozpoczęciem jesiennych prac 
polowych, ma on w Chobiu swoje święto. 
Tegoroczny „Zjazd traktorów” odbył się 
7 września i był połączony z dożynkami 
sołeckimi i Oktoberfestem, których orga-
nizatorami byli rada sołecka z sołtysem, 
Ochotnicza Straż Pożarna oraz Koło DFK 
w Chobiu. 

Na tę okazję gospodarze z Chobia po-
mysłowo udekorowali swoje domostwa, 
a kawalkada około dwudziestu przystro-
jonych dożynkowo ciągników przejechała 
w sobotnie popołudnie trasą przez swoją 
wieś, część Grodźca i przysiółek Kuziory 
z powrotem do Chobia, gdzie na placu za bu-
dynkiem świetlicy rozpoczęła się dożynkowa 
biesiada. Sołtys Chobia Nikola Jośko prze-
kazała bochen chleba Burmistrzowi Ozimka 
Mirosławowi Wieszołkowi, który obdzie-
lił nim wszystkich uczestników spotkania. 
Koncertowała orkiestra dęta z Szemrowic, 
młoda wokalistka ze Szczedrzyka Paulina 

Paluszczak i flecistka Melisa Maciejok, 
zespół „Jaźwinki” z Bierdzan, a wieczorem 
do tańca grał DJ Bigllo. Nie zabrakło do-
żynkowego kołacza z kawą i – jak przystało 
na Oktoberfest – piwa, karczku i kiełbasy 

z grilla, a przede wszystkim – dobrej zabawy 
mieszkańców i przybyłych do Chobia gości. 

Janusz Dziuban
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W
niedzielę 8 września w ozim-
skim kościele obchodzone 
były dożynki parafialne, a po 

południu dożynkowa biesiada odbyła 
się w świetlicy wiejskiej w Antoniowie. 
Przy pomocy sponsorów zorganizowała 
ją sołtys wraz z członkami rady sołeckiej, 
przygotowując piękną dekorację sali, po-
częstunek ciastami i napojami, a także 
atrakcje dla dzieci: dmuchaniec, bańki 
mydlane, strzelanie z łuku czy przecią-
ganie liny. 

Biesiadę rozpoczął zespół ludowy 
Opolskie Dziołchy, śpiewając kilka pio-
senek nawiązujących do zakończonych 
żniw i obchodzonych po nich dożynek. 
Rolnikom i działkowiczom z Antoniowa 
podziękowała sołtys Anna Lubasińska-
Tabaczniuk , wręczając bochen chleba 
zastępcy burmistrza Ozimka Andrzejowi 
Brzezinie. Modlitwę odmówił ks. Łukasz 
Szuster, po czym dożynkowym chlebem 

poczęstowano wszystkich uczestników uro-
czystości. Wraz z mieszkańcami Antoniowa 
świętowali również ich przedstawiciele 
w organach samorządowych: radna Rady 
Powiatu Opolskiego Magdalena Kotula 
oraz radny Rady Miejskiej w Ozimku 

Marcin Kowalewski. Biesiada trwała przez 
całe popołudnie i była okazją do sąsiedzkich 
rozmów oraz wspólnej zabawy rodziców 
z dziećmi.

Janusz Dziuban 

ożynki wiejskie, znane również 
jako święto plonów, to jedno z naj-
ważniejszych i najstarszych świąt 

rolniczych w kraju. Tradycja ta symboli-
zuje zakończenie żniw i dziękczynienie 
za obfite plony. 

Obchodzone na przełomie lata i jesieni, 
dożynki są nie tylko okazją do wspólnego 
świętowania, ale także do podkreślenia roli 
rolnictwa w życiu społeczności wiejskich.

1 września mieszkańcy sołectwa Schodnia 
obchodzili święto plonów w ich miejscowości. 
Organizatorami wydarzenia byli tradycyj-
nie Sołtys i Rada Sołecka Wsi Schodnia, 
a partnerami DFK Stara Schodnia i OSP 
Schodnia.

Uroczystości tradycyjnie rozpoczęły się 
od mszy św. dziękczynnej w intencji wszyst-
kich rolników, którą odprawił ks. Łukasz 
Szuster. Na wstępie nastąpiło wprowa-
dzenie korony dożynkowej oraz starostów 
z chlebem dożynkowym do kościoła, który 
został ofiarowany podczas eucharystii. Dla 
wszystkich wiernych przygotowano trady-
cyjne bułeczki, które wręczano im podczas 
mszy.

Po południu ulicami wsi przejechał barw-
ny korowód, który zabezpieczała jednostka 
OSP Schodnia. Składał się z różnorodnych 
pojazdów – były ciągniki z przyczepami, 
samochody dostawcze i osobowe, rowerzy-
ści i jeźdźcy na koniach. Każdy z nich był 
pięknie przystrojony i odzwierciedlał dożyn-
kowy klimat. Mieszkańcy nie zapomnieli 

również o przystrojeniu posesji. W tym roku 
zmieniono trasę korowodu, aby objął jeszcze 
większą część wsi.

Kolejnym punktem programu, było prze-
kazanie chleba dożynkowego przez staro-
stów dożynek Ewę i Henryka Sladek na 
ręce włodarza gminy – Burmistrza Ozimka 
Mirosława Wieszołka. Po pobłogosławie-
niu chleba przez ks. Łukasza Szustra 
przystąpiono do pokrojenia i podzielenia 
go wśród zgromadzonych, tak aby nikomu 
go nigdy nie zabrakło.

Następnie zaproszono wszystkich do 
wspólnego biesiadowania przy pysznym ko-
łaczu. Dla dzieci przygotowano dmuchany 
plac zabaw oraz inne atrakcje.

- Dożynki to wydarzenie, bogate w sym-
bole i obrzędy, stanowi żywe świadectwo 

naszej kultury ludowej, łącząc tradycję 
z nowoczesnośc ią . Dziękuję mieszkań-
com, którzy wzięli udział w korowodzie 
oraz przystroili poses je .  Jednocześnie 
dziękuję wszystkim, którzy nas wsparli – 
ks. Łukaszowi Szustrowi za duchowe wsparcie, 
strażakom za to, że dbali o bezpieczeństwo 
podczas korowodu i całej Radzie Sołeckiej 
oraz właścicielce Baru u Gerdy – Gerdzie 
Bronder za pomoc przy organizacji. Dziękuję 
również sponsorom imprezy – Burmistrzowi 
Oz imka  Miro s ławowi  Wie s z o łk owi , 
Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 
w Ozimku Markowi Elisowi, Kwiaciarni 
Machnik i Centrum Ogrodniczemu Pracuś – 
mówi sołtys Julita Widera.

Marcin Widera
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W
ojewódzkie Święto Plonów – 
Dożynki Wojewódzkie 2024 
zorganizowano tym razem 

w Gminie Biała. W niedzielę 8 września 
na stadion sportowy w Białej przyjechały 
korony dożynkowe z całego województwa 
opolskiego.

W programie były - prezentacja koron 
dożynkowych, gala dożynkowa, rozstrzy-
gnięcie Wojewódzkich Konkursów: Koron 
Dożynkowych, Piękna Wieś Opolska, 
Fundusz Sołecki i Bezpieczne Gospodarstwo 
Rolne. 

Ponadto przygotowano wiele atrakcji, 
w tym występ Kabaretu Skeczów Męczących 
oraz Gwiazdy wieczoru Golec uOrkiestra.

Gminę Ozimek reprezentowało Sołectwo 
Chobie, które przygotowało piękną koro-
nę żniwną. Burmistrz Ozimka Mirosław 
Wieszołek był wśród delegacji dożynkowej 
z naszej gminy i towarzyszył przedstawi-
cielom z Chobia.

Sołtyska Nikola Jośko wraz z radą so-
łecką dzień wcześniej organizowali Zlot 
traktorów i dożynki w Chobiu. 

W wydarzeniu uczestniczyło również 
Sołectwo Krzyżowa Dolina z sołtysem 
Bernardem Sklorzem na czele, które 

uczestniczyło w konkursie „Piękna Wieś 
Opolska 2024”.

Źródło: www.opolskie.pl.
Marcin Widera

nia 31 sierpnia na boisku spor-
towym w Schodni zaproszono 
na festyn rodzinny pn. „Rodzina 

z tradycjami”. Organizatorem było już 
tradycyjnie Stowarzyszenie Razem dla 
Schodni, które świętowało przy okazji 
trzecią rocznicę działalności.

Podczas imprezy nie zabrakło wielu atrakcji. 
Szczególnie na najmłodszych czekał ogromny 
dmuchany plac zabaw – zjeżdżalnia gigant, 
rodeo bull i tor przeszkód. 

Ponadto uczestnicy wydarzenia mogli 
skorzystać ze strzelnicy łucznicznej, baniek 
mydlanych, a także mogli zaplatać kolorowe 
warkoczyki, czy finezyjnie pomalować twarz. 
Dla dorosłych przygotowano dużo smakołyków 
i zaproszono do wspólnej biesiady.

Finałem imprezy była wojna na kolory 
i piana party, na które przyjechała młodzież 
z całej okolicy.

Wydarzenie zostało objęte patronatem 
Burmistrza Ozimka Mirosława Wieszołka.

- Kolejny festyn rodzinny organizowany przez 
nasze Stowarzyszenie „Razem dla Schodni” już za 
nami. Dziękujemy wszystkim za obecność i dobrą 
zabawę. Dziękujemy za pomoc przy organizacji 
festynu oraz Burmistrzowi Ozimka Mirosławowi 
Wieszołkowi za objęcie naszego wydarzenia patro-
natem – mówi z radością Prezes Stowarzyszenia 
Sylwia Kotula.

Marcin Widera
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W
ostatnią sobotę i zarazem dzień 
sierpnia (31.08.2024 r.), sołtys 
i rada sołecka Biestrzynnika 

zaprosili mieszkańców wsi na Festyn 
Rodzinny, zorganizowany na placu za 
świetlicą wiejską. Dla dzieci był duży 
dmuchaniec, zaplatanie warkoczyków 
i malowanie tatuaży, a dla wszystkich 
chętnych wata cukrowa, popcorn, ciasto, 
napoje, grill i wspaniała letnia pogoda, 
sprzyjająca wypoczynkowi i wspólnemu 
biesiadowaniu.

Przybyłych mieszkańców przywitali soł-
tys Edyta Czaplik , zastępca burmistrza 
Ozimka Andrzej Brzezina i radny powia-
towy Antoni Gryc, życząc wszystkim do-
brej zabawy. I chociaż na początku imprezy 
chętnych nie było za wielu, to po kilkudzie-
sięciu minutach zapełniły się miejsca przy 
wszystkich stołach i pod grillową wiatą, 
a co cieszy szczególnie – wśród uczestników 

festynu było dużo osób młodych i rodzin 
z małymi dziećmi. W programie wystąpił 
zespół folklorystyczny Dzióbki oraz duet 
muzyczno-wokalny Ryszard Hahn i Jan 
Konopka, a przy biesiadnej muzyce bawiono 

się do późnych godzin wieczornych, żegna-
jąc w ten sposób sierpień – czas żniw oraz 
letnich wakacji. 

Janusz Dziuban 

P
rzez trzy dni trwało „Sportowe 
zakończenie wakacji” na boisku 
KS Krasiejów. Pod egidą klubu pił-

karskiego zorganizowały je wszystkie or-
ganizacje i stowarzyszenia wiejskie, wraz 
z sołtysem i radą sołecką Krasiejowa. 
Organizatorów licznie wsparli lokalni 
sponsorzy. 

Impreza rozpoczęła się w piątkowe 
popołudnie meczem klasy okręgowej 
KS Kras ie jów –  1 .FC Chronstau-
Chrząstowice, wygranym 5-1 przez go-
spodarzy. Po meczu, przy licznym udziale 
publiczności, odbył się turniej rzutów kar-
nych w dwóch kategoriach: U12, w której 
najlepsza okazała się Natalia Pasoń, oraz 
Open, gdzie triumfował Burmistrz Ozimka 
Mirosław Wieszołek. Zwycięzcy otrzymali 
pamiątkowe puchary oraz nagrody rzeczowe. 
Do późnej nocy trwała zabawa taneczna 
z zespołem Bravo-Music. 

Również drugi dzień upłynął na boisku 
w Krasiejowie pod znakiem rozgrywek pił-
karskich. Przed południem odbył się turniej 
orlików, w którym zmierzyło się 7 drużyn 
z roczników 2014-2015, a po nim turniej 
żaków z udziałem 6 drużyn z roczników 
2016-2017. Oprócz młodych piłkarzy z na-
szej gminy – zawodników GMKS Ozimek
i UKS Athletic Ozimek, w zawodach wzięły 
udział drużyny m.in. ze Strzelec Opolskich, 
Kędzierzyna-Koźla, Kadłuba i Rozmierki. 
Wszystkich uhonorowano medalami, któ-
re po turnieju orlików wręczał zastępca 
burmistrza Ozimka Andrzej Brzezina, a 
po zmaganiach żaków – wicestarosta opol-
ska Leonarda Płoszaj. Uczestniczące w 

turnieju dzieci otrzymały również napoje 
oraz zostały zaproszone na poczęstunek. Po 
południu na murawie zmierzyli się obecni 
i byli zawodnicy KS Krasiejów, a muzyczną 
gwiazdą sobotniego wieczoru był Bartosz 
Jagielski, popularny wykonawca disco polo, 
mający ponad milion  polubień na TikToku. 
Do późna w nocy bawiono się przy muzyce 
zespołu Comodo. 

W niedzielne przedpołudnie odbył się 
piłkarski turniej oldbojów, wygrany przez 
drużynę z Brzegu, która odniosła zwycię-
stwa we wszystkich rozegranych meczach. 
Po południu, na inaugurację sezonu w kla-
sie B, odbyły się derby gminy Ozimek po-
między KS II Krasiejów i KS Szczedrzyk, 
wygrane 5:0 przez gospodarzy. Po meczu 
rozpoczął się blok występów artystycznych, 
w którym prezentowały się Lena Bryja 
oraz Lena Mannsfeld, Jerzy Kaufmann, 
Grupa Śpiewających Saksofonów, Studio 
pod Florianem oraz Power of Sound 

z Domu Kultury w Ozimku. Atrakcją 
wieczoru była licytacja koszulek pił-
karskich z autografami zawodników ta-
kich drużyn, jak Górnik Zabrze, Legia 
Warszawa, Odra Opole oraz znanych 
piłkarzy, w tym Łukasza Piszczka, 
Waldemara Soboty, Marcina Bułki 
i Bartosza Bosackiego. Wszystkie koszulki 
znalazły nowych właścicieli, a uzyskane 
z licytacji pieniądze posłużą do organizacji 
następnych wydarzeń w Krasiejowie. 

Cały słoneczny weekend obfitował 
w atrakcje dla dzieci, w tym dmuchań-
ce, zabawy z Ochotniczą Strażą Pożarną 
w Krasiejowie, malowanie buziek i tatuaże. 
Dla  najmłodszych przygotowano również 
lody i soki. Wszystkie te atrakcje były bez-
płatne dzięki darczyńcom oraz sponsorom, 
który organizatorzy składają serdeczne po-
dziękowania.

Janusz Dziuban
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W
sobotę i niedzielę, 14 i 15 września, dzięki Stowarzyszeniu Dolina Małej Panwi i Muzeum 
Smaków, pod patronatem Burmistrza Ozimka, już po raz dziewiąty odbyło się w Ozimku 
Święto Mostu i Żeliwa. Mimo nienajlepszej pogody, szczególnie pierwszego dnia, uczestnicy 

nie zawiedli, a imprezę można uznać za udaną.

Tradycyjnie goście mieli okazję bezpłat-
nie zwiedzać z przewodnikiem Muzeum 
Hutnictwa. Dzięki członkom Bractwa Strzelców 
Hutniczych, dumnie prezentującym swoje 
umundurowanie, uczestnicy mogli zapoznać się z 
produkowaną w naszej hucie historyczną bronią 
oraz obserwować wystrzały z repliki armaty, 
wyprodukowanej w naszej Hucie w roku 1783, 
które stały się stałym punktem Święta. Dostępne 
było stoisko z publikacjami i pamiątkami, a za 
symboliczny datek na potrzeby Muzeum można 
było napić się kawy i zjeść wyśmienite ciasta, 
przygotowane przez sympatyków i przyjaciół 
Stowarzyszenia. Nie zawiedli profesjonalni arty-
ści: Mariusz „Dudi” Duda – Electric remix, kon-
cert gitarowy Aija Duet, Studio EM oraz solista 
Marcus. Największym powodzeniem cieszyły 
się stałe punkty obchodów. Pierwszego dnia, 
dzięki zaangażowaniu Domu Kultury, wspa-
niały występ dały nasze zespoły folklorystyczne: 
Babie Lato, Jutrzenka i Opolskie Dziołchy
oraz soliści: Anna Chmura, Anastazja Szalek 
i Ksawery Juros. Drugiego dnia brawurowy 
koncert dała Orkiestra Dęta ze Szczedrzyka.

Tradycją Świąt Mostu i Żeliwa stały się 
specjalne atrakcje: czasem były to insceniza-
cje teatralne, „Bitwa o most”, piec dymarski, czy 
piec odlewniczy z warsztatami formowania. 
Tegoroczne Święto miało ich kilka. Pierwszego i 
drugiego dnia odbywały się warsztaty odlewnicze 
dla dzieci i młodzieży, zatytułowane „Kolorowe 
zabytki”. Najmłodsi mogli nie tylko poznać, ale 
także samodzielnie uczestniczyć, w całym proce-
sie hutniczym: przygotować formy na podstawie 
modeli, którymi były m. in. oryginalne ekspona-
ty z naszego muzeum, topić „surówkę”, zalewać 
przygotowane formy, a w końcu poddawać gotowe 
„odlewy” obróbce w procesie wykańczania. Jedyne, 
co odróżniało ten proces od prawdziwego, to za-
stąpienie surówki żelaznej kolorowym cukrem. 
Wykonane, słodkie prace dzieci mogły zabrać ze 
sobą. W warsztatach, w oba dni, uczestniczyło 
ponad 60 młodych „odlewników”. Atrakcją całej 
imprezy było odlewanie cynowych żołnierzyków. 
Odlewnik demonstrował, jak cynę należy topić w 
prawdziwym palenisku kowalskim, jak wygląda 
i jak jest skonstruowana forma, a w końcu jak się 
ją zalewa. Po odpowiednim wykończeniu gotowe 
figurki obserwatorzy mogli zabrać do domu.

Wyjątkowym wydarzeniem tegorocznego 
Święta był konkurs wiedzy na temat historii 
Ozimka i regionu, zorganizowany po raz pierwszy. 
W rywalizacji mogły wziąć udział trzyosobowe 
zespoły. Jedynym warunkiem był wiek poni-
żej 18 roku życia co najmniej jednej osoby z ich 

składu. Do konkursu, który odbył się w niedzielę, 
stanęły 4 zespoły, reprezentujące szkoły pod-
stawowe z Dylak, Ozimka i Szczedrzyka oraz 
Zespół Szkół z Ozimka. Rozstrzygnięcie rywa-
lizacji okazało się trudne, bo wszyscy uczestnicy 
rewelacyjnie odpowiadali na trudne pytania. 
Dopiero dodatkowe rundy pozwoliły na ustalenie 
klasyfikacji. Nie była ona zresztą najistotniejsza, 
bo wszystkich należało uznać za zwycięzców i 
wszyscy otrzymali wspaniałe nagrody i dyplomy. 
Tegorocznymi zwycięzcami okazała się trójka: 
Gawlik Ewelina l. 14, Skorek Wiktoria l. 16 i 
Leś Michał l. 15. O trudności pytań przekonała 
się dorosła publiczność, gdyż po zakończeniu 
rywalizacji niektórych z nich do niej skierowa-
no. Okazało się, że tylko na niektóre widzowie 
potrafili odpowiedzieć. Sukces tego wydarzenia 
przekonał organizatorów, że tego typu konkurs 
stanie się w przyszłości stałym punktem kolej-
nych Świąt. 

Odwiedzili nas zacni goście. Przybyli 
m. in Wojewódzki Konserwator Zabytków 
Zbigniew Bomersbach oraz Wicestarosta 
Opolska Leonarda Płoszaj. Nasi burmistrzo-
wie Mirosław Wieszołek i Andrzej Brzezina, 
dzieląc swój czas na inne imprezy, odbywające 
się w tym samym terminie, także nas odwiedzi-
li. Laureatom i uczestnikom konkursu wiedzy 
historycznej nagrody wręczył Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Ozimku Zygmunt Olbryt. 
Wśród obecnych byli Dyrektor Domu Kultury 
Justyna Wajs-Fijałkowskiej i prezesi PGKiM 
Roland Wrzeciono i Konstrukcji Stalowych 
Mirosław Wiciak. Bardzo wielu mieszkańców 
i gości swoją obecnością wyraziło sympatię or-
ganizatorom.

Obchody Święta Mostu i Żeliwa nie mogły 
by się odbyć bez wsparcia sponsorów i pracy 
wielu ludzi. O patronacie Burmistrza Ozimka 
już wspomniano. Wsparcie finansowe PGKiM 
umożliwiło przygotowanie wielu atrakcji. Wiele 
firm i osób prywatnych włączyło się w różny 
sposób w organizację Święta. Wymienić trzeba 
firmy: „Metpol” Józefa Marciniaka, Konstrukcje 
Stalowe, sklep „Domex” Marka Fijałkowskiego, 
Cukiernię „Bebel” Artura Bebla, sklep „Multi” 
Henryka Tkocza, Rogate Wypieki z Dębia, 
Zajazd Hema z Pustkowa i Gospodarstwo 
Agroturystyczne „Stary Młyn” z Krasiejowa-
Myślinki. Bardzo pomocne okazały się harcerki 
z drużyny ZHR, które po raz pierwszy włączyły 
się w naszą imprezę. Święto nie mogłoby się od-
być bez ciężkiej pracy członków i sympatyków 
Stowarzyszenia. Przez kilka dni poprzedzających 
z mozołem, mimo niepogody, stawiali namioty, 
rozkładali ławki, przygotowywali scenę i oświe-
tlenie, porządkowali teren wokół i samo muzeum. 
Panie ze Stowarzyszenia i sympatyzujące z nami 
przygotowały wypieki i przez dwa dni obsługi-
wały stoiska. Panowie przez wiele godzin opro-
wadzali zwiedzających i demonstrowali zasoby 
Bractwa Strzelców Hutniczych. Po całej imprezie 
trzeba jeszcze było wszystko zdemontować, po-
sprzątać, uporządkować…

Mimo niezbyt „ciekawej” pogody i chłodu, 
tegoroczne Święto Mostu i Żeliwa możemy uznać 
za udane. Mamy nadzieję, że nie tylko stali by-
walcy już czekają na następne, „okrągłe” dziesiąte, 
a więc jubileuszowe obchody w przyszłym roku.

Józef Tomasz Juros
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zdrowym ciele – zdrowy 
duch”, a wszystko to z 
elementami strażackiego 

kunsztu i podstawami udzielania pierw-
szej pomocy. OSP Pustków po raz piąty 
zorganizowała obóz strażacki dla dzieci 
i młodzieży Gminy Ozimek.

Od 30.06.2024 do 6.07.2024 roku na 
terenie Ośrodka Wypoczynkowego Strażak 
w Turawie, za sprawą Ochotniczej Straży 
Pożarnej z Pustkowa już po raz piąty odbył 
się Obóz Strażacki dla dzieci i młodzie-
ży z gminy Ozimek. Tym razem w obozie 
uczestniczyło 55-cioro dzieci – dziewczyn 
i chłopców w wieku od 8 do 16 lat. Swym 
patronatem obóz objął Burmistrz Ozimka 
– Mirosław Wieszołek.

Najważniejszymi ideami obozu było 
wzbudzenie wśród dzieci i młodzieży, od 
najmłodszych ich lat, chęci niesienia pomocy 
drugiemu człowiekowi, spędzania wolnego 
czasu aktywnie z dala od telefonów, kompu-
terów, TV, używek jak i szanowania siebie 
nawzajem i otaczającej nas natury. 

W trakcie wypoczynku obozowicze po-
znawali podstawy kunsztu strażackiego 
oraz zasady udzielania pierwszej pomocy 
przekazywane przez wykwalifikowanych 
strażaków ochotników z OSP Pustków. 
Zdobytą wiedzę i umiejętności młodzież 
mogła sprawdzić podczas testu z wiedzy 
pożarniczo-ratowniczej oraz testu sprawno-
ści i zwinności. Najlepsi zostali wyróżnieni 
i nagrodzeni wspaniałymi statuetkami.

Podczas pobytu w Turawie młodych adep-
tów wsparły również inne jednostki OSP 
i grupy specjalistyczne prezentujące swój 
sprzęt i umiejętności. Odwiedziły nas: OSP 
Jednostka Ratownictwa Specjalistycznego 
w Nakle z psem do działań poszukiwawczo-
-ratowniczych; ORW Opole z prezentacją 
strojów i umiejętności nurków-ratowników; 

OSP Schodnia – prezentując swoją łódź, OSP 
Antoniów- prezentując swój nowy wóz bo-
jowy i tworząc pokaz palącego się oleju na 
patelni. Gościliśmy również przedstawicieli 
Technisches Hilfswerk - THW z Niemiec. 

Podczas tygodniowego pobytu, nasza 
młodzież miała możliwość całodniowego wy-
jazdu i zwiedzenia Kopalni Guido w Zabrzu 
oraz odwiedzenia jedynego, takiego miejsca 
w Polsce – Centralnej Stacji Ratownictwa 
Górniczego w Bytomiu, gdzie mogliśmy 
przyjrzeć się jak przygotowują się, ćwiczą 
i jakim sprzętem dysponują ratownicy jeż-
dżący do zdarzeń w kopalniach.

Do rozwoju aktywności i braku nudy 
wśród wychowanków przyczyniły się co-
dzienne zaprawy poranne, zajęcia musz-
try, gry i zabawy terenowe, liczne zajęcia 
sportowe organizowane m.in. przez trener-
kę panią Monikę Babij, zajęcia na base-
nie z elementami ratownictwa wodnego 
pod okiem wykwalifikowanego ratownika. 
Dzieci spały w namiotach wojskowych, za 

których porządek były codziennie odpowie-
dzialne. Do swoich obowiązków również 
mogły zaliczyć dyżury podczas posiłków 
i po kąpieli w sanitariatach. Podczas pobytu 
nie zabrakło też wielu atrakcji m.in. takich 
jak pizzy, popcornu, lodów, dyskotek, wie-
czorów filmowych, spacerów na plażę, party 
piany. Natomiast w nauce zasad pierwszej 
pomocy bardzo wspomogły nas gogle VR, 
które otrzymaliśmy dzięki serdeczności 
i wsparcia 4helpvr.

Obóz zakończył się wspólnym ogniskiem, 
podczas którego młodzież otrzymała stra-
żackie certyfikaty, medale i słodkości. 

W trakcie całego pobytu z buzi dzieci nie 
znikały uśmiechy, chociaż przy żegnaniu 
pojawiły się i łzy, że to już niestety koniec. 
To dodaje energii i motywuje do dalszego 
działania - OSP Pustków planuje już kolejny 
obóz za rok!

„Bogu na chwałę! Ludziom na ratunek!”

Katarzyna Szczemirska
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a inaugurację nowego roku kul-
turalno-artystycznego Dom 
Kultury w Ozimku przygotował 

wystawę malarstwa „Formacji artystycz-
nej CZTERY NA CZTERY” zatytułowa-
ną „Zapach”. Wernisaż wystawy odbył 
się 6 września w holu Domu Kultury, 
a uświetnił go swoim występem „Chór na 
obcasach” pod dyrekcją Pawła Wielgusa. 
Artystki i ich twórczość przedstawiła in-
struktorka plastyki Agnieszka Jarocka, 
wystawy pogratulowała dyrektor Domu 
Kultury Justyna Wajs-Fijałkowska 
oraz członek zarządu Związku Polskich 
Artystów Plastyków – Polska Sztuka 
Użytkowa Adam Werwiński, a wśród wie-
lu uczestników wernisażu był Burmistrz 
Ozimka Mirosław Wieszołek.  

Jak ukazać zapach w malarstwie? Próby 
tej podjęły się cztery artystki tworzące tę 
formację artystyczną: Joanna Dubiel-
Stonoga, Anna Maria Rogowska, Urszula 
Serafin-Noga i Małgorzata Wojdyło. 
Wszystkie są pedagogami, nauczycielka-
mi plastyki i członkiniami ZPAP – Polska 
Sztuka Użytkowa. Łączy je wieloletnia 
przyjaźń i współpraca artystyczna, wysta-
wiennicza, pedagogiczna, wspólne projekty 
i akcje plastyczne oraz plenery w kraju i za 
granicą. Równolegle z własną drogą twórczą, 
od czternastu lat tworzą „Formację arty-
styczną CZTERY NA CZTERY”, podejmując 
w pewnym sensie eksperymentalne przed-
sięwzięcia, polegające na poszukiwaniu roz-
wiązań razem formułowanych problemów 
artystycznych, formalnych i mentalnych, 
przy pełnym zachowaniu indywidualności 
twórczej. 

Koncepcja formacji kształtowała się stop-
niowo. Punktem wyjścia było malowanie na 
plenerach tych samych motywów z natury 
przez cztery przyjaciółki, takich jak samotne 
drzewo, aleja wierzbowa, mostek, nenufary, 
fontanna w Koźlu czy anioł w Biełgorodzie. 
Indywidualizm interpretacji motywu przez 
każdą artystkę nasunął pomysł podejmowa-
nia trudniejszych wyzwań – rozwiązywanie 
wspólnie ustalonego tematu w bardziej zło-
żonych kompozycjach. Formuła nasunęła 
się sama: cztery malarki, cztery obrazy na 
określony temat, które zestawione razem 
stanowią nową logiczną całość artystycz-
ną – czyli tetraptyk, który stał się znakiem 
rozpoznawczym grupy. 

Efekty pracy członkiń grupy były kilka-
krotnie prezentowane w różnych regionach 
Polski, a obecna wystawa to retrospekty-
wa, poprzez kolejne tetraptyki poszukujące 
rozwiązań formalnych i coraz częściej filo-
zoficznych; „Szkło” „Anielskie – Diabelskie”, 

„Woda”, Zamknąć oczy i wyruszyć w podróż”, 
„Było, jest, będzie”, „Miasto, to niebo otoczone 
murami”, „Kwiaty polskie”, „Przejście”, po naj-
nowszy – „Zapach”. Jak napisała w katalogu 
wystawy Anna Maria Rogowska: „Wszystko 
w otaczającym nas świecie ma jakiś kolor, 
jakąś woń, które chłoniemy wszystkimi 
zmysłami. Feeria zapachów dla nosa, to jak 
paleta barw dla oka” W czterech tytułowych 
tetraptykach, każda z artystek  znalazła 
własną wizualną formę dla tego inspirują-
cego, aczkolwiek niełatwego tematu. Anna 
Maria Rogowska pokazała „Cztery x zapach 

Szefa dla Cztery x Cztery” (olej), Urszula 
Serafin-Noga „Róż – zapach kobiety” (akryl), 
Joanna Dubiel-Stonoga „Wazon jest po to, 
by był w nim zapach” (technika własna), 
a Małgorzata Wojdyło „Zapach pudrowy” 
(akryl). Artystki zapraszają do zwiedzenia 
wystawy z nadzieją, że ich artystyczne po-
szukiwania i wielorakość interpretacji tema-
tów dostarczy odbiorcom sztuki bogactwa 
doznań artystycznych, a także inspiracji 
do przemyśleń. 

Janusz Dziuban
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polskie Dziołchy”/"Oppelner 
Mädels" to jeden z najstar-
szych zespołów folklory-

stycznych działających na Opolszczyźnie. 
Powstał przy Kole Gospodyń Wiejskich 
w Antoniowie w 1969 roku.

W swym programie artystycznym zespół 
ma pieśni śląskie, polskie, niemieckie, wiele 
jest również w programie piosenek o tek-
stach tłumaczonych z języka niemieckiego 
na polski.

Zespół „Opolskie Dziołchy”/„Oppelner 
Maedels” uczestniczył w wielu przeglądach 
i konkursach. W swym dorobku artystycz-
nym posiada wiele nagród, dyplomów i wy-
różnień.

Zespół ma na swoim koncie liczne kon-
certy na terenie gminy oraz woj. opolskiego. 

„Opolskie Dziołchy”/„Oppelner Maedels” 
działają jako zespół Towarzystwa Społeczno-
Kulturalnego Niemców na Śląsku Opolskim. 
Dzięki porozumieniu pomiędzy TSKN 
i Domem Kultury w Ozimku działa jeszcze 
prężniej i może jeszcze lepiej realizować mi-
sję zachowania tradycji i kultury naszego 
regionu.

Uroczystości związane z jubileuszem 
zespołu odbyły się 1.09.2024. Wśród obec-
nych na uroczystościach były byłe i aktualne 
członkinie zespołu oraz licznie zgromadzeni 
goście, między innymi:

Zastępca Burmistrza Ozimka - Andrzeja 
Brzezina ,   Dyrektor Domu Kultury 
w Ozimku - Justyna Wajs-Fijałkowska, 
Członek Zarządu Towarzystwa Społeczno-
Kulturalnego Niemców w Opolu - Ryszard 
Galla , Przewodniczący TSKN Gminy 
Ozimek - Martin Konietzko i Skarbnik 
TSKN Gminy Ozimek - Edeltrauda Szostok, 
Przewodnicząca DFK w Antoniowie - 
Krystyna Hoinka, Radny Rady Miejskiej 
w Ozimku - Marcin Kowalewski , 
ks . Dawid Górniak z Parafii Jana 

Chrzciciela w Ozimku, Sołtys Antoniowa
Anna Lubańska-Tabaczniuk , instruk-
torka zespołu z ramienia TSKN - Dorota 
Urbańczyk;  Prezes OSP Antoniów – 
Norbert Halupczok; Radna Rady Powiatu 
Opolskiego - Magdalena Kotula

Była to radosna, ale też pełna wzruszeń 
i wspomnień uroczystość. 

Sentencją działalności zespołu są słowa 
„dopóki Małapanew przez Antoniów płynie, 
będą „Opolskie Dziołchy” śpiewać i śląski śpiew 
nie zaginie”. 

Łucja Furman
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O
d ponad roku w Ozimku pręż-
nie działa koło fotografów 
„Światłoczuli”, prowadzone przez 

doświadczoną artystkę Justynę Czerniak. 
Grupa zrzesza zarówno młodzież, jak 
i seniorów, których łączy wspólna pa-
sja – fotografia. Dzięki wsparciu Domu 
Kultury w Ozimku, koło ma możliwość 
regularnych spotkań i nauki profesjonal-
nych technik fotograficznych.

W pierwszym sezonie zajęć, uczestnicy 
mieli okazję zmierzyć się z różnorodnymi 
wyzwaniami. Od średniowiecznej sesji ple-
nerowej, przez eksperymenty z malowaniem 
światłem, po zatrzymywanie ruchu w kadrze. 
Zajęcia prowadzone są w duchu zarówno 
tradycyjnych, jak i nowoczesnych technik 
fotograficznych, co pozwala na wykorzysta-
nie różnorodnego sprzętu – od cyfrowych 
lustrzanek, przez analogowe aparaty z cza-
sów PRL, aż po samodzielnie wykonane 
urządzenia do fotografii otworkowej.

Uczestnictwo w kole to nie tylko okazja 
do rozwijania swoich umiejętności foto-
graficznych, ale także do stworzenia wła-
snego portfolio. Dla wielu członków koła, 
jest to ważny krok na drodze do realizacji 

zawodowych marzeń, a dla innych – pamiąt-
ka na całe życie, odzwierciedlająca ich pasje 
i zainteresowania.

Co ważne, zajęcia w kole „Światłoczuli” 
to nie tylko nauka, ale także integracja. 
Po godzinach, uczestnicy często spotykają 
się, by wspólnie spędzić czas i zacieśniać 

znajomości. W kolejnych sezonach planowa-
ne są liczne wydarzenia, takie jak wernisaże, 
wystawy tematyczne oraz publikacje, które 
pozwolą szerszej publiczności poznać efekty 
pracy ozimskich fotografów.

Tatiana Kowalczyk, Natalia Dołęgowska 

ole jne  Narodowe Czy tanie 
w Gminie Ozimek za nami. W tym 
roku poprzeczka została ustawio-

na szczególnie wysoko, bowiem „Kordian” 
Juliusza Słowackiego, z uwagi na kunsz-
towny język poetycki autora, wymaga 
skupienia zarówno od lektorów, jak 
i słuchaczy.

Do wspólnego czytania wybraliśmy frag-
menty I i II aktu sztuki poświęcone doj-
rzewaniu głównego bohatera. Aby ułatwić 
słuchaczom odbiór i nakreślić tło historycz-
no-literackie pozwoliliśmy sobie pomiędzy 
scenami wprowadzić postać spoza drama-
tu, która czytała wprowadzenie. Rolę prze-
wodniczki po epoce i sztuce powierzyliśmy 
Joannie Bobrowej, wieloletniej przyjaciółce 
Juliusza Słowackiego. Wszyscy nasi lektorzy 
wystąpili w kostiumach, dzięki czemu udało 
nam się zbudować odpowiedni romantyczny 
klimat.

Serdecznie dziękujemy przedstawicielom 
naszych władz samorządowych za udział 
w imprezie i doskonałe wczucie się 
w swoje role .  Swojego głosu posta-
ciom z „Kordiana” użyczyli: Bartek 
Bednarski (młody Kordian), Zygmunt 
Olbr y t  (s ługa Grzegorz) ,  Paulina 

Koczur (Laura), Przemysław Bylak
(Kordian Wędrowiec), Agnieszka Dudek 
(Wioletta), Rafał Jurczyński (Dozorca), 
Mirosław Wieszołek (Papież). Ponadto 
w rolę Joanny Bobrowej komentującej 
poszczególne sceny wcieliła się Jolanta 
Rogowska. 

Imprezę poprowadziła Justyna Wajs-
Fijałkowska . Serdecznie dziękujemy 
wszystkim, którzy zechcieli to sobotnie 
przedpołudnie spędzić z polską literaturą 
romantyczną. 

Jolanta Rogowska i Anna Kępkowska
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eśli kochasz śpiewać i chcesz dołączyć do 
naszego chóru, serdecznie zapraszamy! 
Nasz zespół to grupa pasjonatów mu-
zyki, którzy cenią sobie dobrą zabawę 
i wspólne muzykowanie. Nie wymagamy 
doświadczenia – liczy się chęć i zaanga-
żowanie. 

Próby odbywają się we wtorki i czwartki 
o godzinie 18:30 w Domu Kultury. Przyjdź 
i przekonaj się, jak wiele radości może dać 
śpiewanie w grupie! Repertuar zespołu jest 
nieszablonowy: niewiele w nim chóralnej 
klasyki, dominują utwory z pogranicza mu-
zyki pop, w ciekawych, często zabawnych 
aranżacjach. Współpracujemy z czeskim 
chórem Vox Montana, z którym co roku 
organizujemy warsztaty i wspólne koncerty 
w Polsce lub w Czechach. 

Więcej informacji w kasie DK: 
77 465 11 39
Do zobaczenia na próbie!

Paweł Wielgus

eramika? Jaka jest? Różnorodna 
i interesująca. O tym mogli prze-
konać się uczestnicy letnich warsz-

tatów ceramicznych, odbywających się 
w Domu Kultury w Ozimku.

Magdalena Tarasiuk-Waga ,  sty-
pendystka ,,Marszałkowskich Talentów” 
w wybrane środy lipca i sierpnia zapraszała 
do świata ceramiki, zapoznając uczestników 
z rozmaitymi technikami formowania 
i zdobienia. 

Wiedza i eksperymentowanie, rozwój 
i zabawa - tego mogli doświadczać zarówno 
Ci najmłodsi, jak i nieco starsi. 

Każda z trzech grup wiekowych odbyła 
dwa spotkania rozłożone w czasie, aby móc 
w pełni zapoznać się z procesami towarzy-
szącymi tworzeniu ceramiki, od lepienia 
do zdobienia. 

Dzięki warsztatom uczestnicy mogli po-
znać różne metody ręcznego modelowania 
z gliny, nadać kolory formom za pomoc 
szkliw czy też przyozdobić prace techniką 
sgraffito.

Dzięki nieograniczonej wyobraźni uczest-
ników powstały cudne, a przede wszystkim 
różnorodne prace, bogate w formę, kolory, 
strukturę.  Utworzone poprzez wygniatanie, 
z płatów, walkow czy pasków. 

Niezwykłe przestrzenne „Dinozaury” 
uformowane przez dzieci, ozdobne tale-
rze, wazony, dekoracje, osłonki i wiele in-
nych form można podziwiać na wystawie 

w holu Domu Kultury w Ozimku do końca 
września. 

„Pobite gary. Rozmaite techniki ceramiki 
– warsztaty” to projekt realizowany w ra-
mach stypendium Marszałka Województwa 
Opolskiego – „Marszałkowskie Talenty”. 

Przedsięwzięcie stypendialne jest współ-
finansowane ze środków Województwa 
Opolskiego.

Barbara Nowak
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Dom Kultury oraz Miejska i Gminna Biblioteka Publiczna w Ozimku

data godz. miejsce nazwa imprezy organizator

05.10
(sobota)

10:00
16:00

Dom Kultury 
w Ozimku
Sala 24

„Nie(winne) malowanie przy kawie”
- warsztaty dla dorosłych
- zapisy w kasie DK, koszt 60,00 zł. 
Ilość miejsc ograniczona

Dom Kultury w Ozimku

16.10
(środa) 16:30 Filia Biblioteczna 

w Dylakach Spotkanie Dyskusyjnego Klubu Książki Biblioteka Miejska w Ozimku

17.10
(czwartek) 09:30 Dom Kultury        

w Ozimku „Magia radia” – zajęcia edukacyjne dla dzieci Radio Doxa
Biblioteka Miejska w Ozimku

25.10
(piątek)

09:00
11:00

Dom Kultury        
w Ozimku

Spotkanie autorskie z Katarzyną 
Wasilkowską

Biblioteka Miejska w Ozimku

26.10
(sobota)

Dom Kultury 
w Ozimku

Podchody plastyczne
(Impreza zamknięta) Dom Kultury w Ozimku

28.10
(poniedziałek) 9:00 – 12:00

plac przed 
Domem Kultury   
w Ozimku

Akcja poboru krwi

Klub Honorowych Dawców Krwi 
Polskiego Czerwonego Krzyża 
im. prof. Ludwika Bierkowskiego 
przy Hucie Małapanew

nia 15 września 2024 w Domu 
Kultury w Ozimku finaliści mo-
gli zaprezentować się „na żywo” 

podczas finału Konkursu Piosenki 
Niemieckiej SUPERSTAR. Do finału 
dostało się 27 wykonawców, a w elimi-
nacjach udział wzięło 84 wykonawców, 
w tym: soliści, duety, zespoły wokalne 
(w sumie 149 osób), oceniani byli w ka-
tegoriach wiekowych: A –0-10; B – 11-15 
i C – 16 i więcej.  

Wokalistów oceniało jury w składzie: 
Andrea Pownuk, Joanna Zawierucha 
i Korneliusz Wiatr. Jury podkreśliło, że 
miało trudne zadanie, ponieważ poziom 
konkursu był na dobrym i wyrównanym 
poziomie. Zanim ogłoszono wyniki, widow-
ni zaprezentowała się Vanessa Gonsior 
– laureatka poprzedniej edycji Superstar. 
Mieszkanka Antoniowa, która zdobyła już 
wiele nagród i koncertuje w całym woje-
wództwie i nie tylko.

 Ostatecznie wybrano następujących 
laureatów:

Kat. A - I miejsce: ex equo - Laura 
Włoka i PSP Kozłowice; II miejsce: 
ex equo Julia & Aleksander Stefanides
oraz Milena Bednarz; III miejsce: ex equo 
Anastazja Dziedzic oraz Maria, Marta 
i Antoni Kostka. Wyróżnienia: Kumpelki 

i Tomasz Banaś.
Kat. B - I miejsce: Go Słowiki; II miejsce: 

ex equo - Zofia Gerstenberg i Zuzanna 
Biel; III miejsce: ex equo - Agata Michalska 
i Lena Adler. Wyróżnienie: Schwestern i 
Victoria Bewko.

 Kat. C - I miejsce: Kenn Flow; II miej-
sce: Emilia Grüner; III miejsce: Oliwia i 
Bartosz. Wyróżnienie: Marta Anderwald. 

Nagroda Jury została przyznana zespo-
łowi Go Słowik.

Gratulujemy wszystkim finalistom za 
zaangażowanie i popularyzację niemiecko-
języcznego repertuaru. 

Konkurs odbył się dzięki wsparciu finan-
sowemu Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji oraz Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych RFN z pomocą VDG.

Źródło: www.skgd.pl.

Marcin Widera
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a krótko przed rozpoczęciem 
roku szkolnego 2024/2025, 
uroczyste ślubowanie złożyło 

sześć nauczycielek uczących uczących 
w jednostkach Gminy Ozimek, któ-
re od 1 września towarzyszyły swo-
im uczniom już z wyższym stopniem 
awansu zawodowego. Burmistrz Ozimka 
Mirosław Wieszołek w imieniu swoim 
i mieszkańców Gminy złożył nauczycie-
lom gratulacje i życzył dalszych sukcesów 
zawodowych.

Ślubowanie złożyły:
Ewel ina  Jeger  –  naucz yc ie lka 

Przedszkola Publicznego Nr 1 w Ozimku;
Agnieszka Gierdal – nauczycielka 

Przedszkola Publicznego Nr 4 w Ozimku;
Marta Mamrot  –  nauczyc ielka 

Przedszkola Publicznego Nr 4 w Ozimku;
Jolanta Woźnica – nauczycielka 

Przedszkola Publicznego Nr 2 z oddziałami 
integracyjnymi w Ozimku;

Natalia Niemczyk – nauczycielka Szkoły 
Podstawowej Nr 3 im. Paraolimpijczyków 
i Olimpijczyków Polskich w Ozimku;

Aleksandra Hermann  – nauczy-
cielka Szkoły Podstawowej Nr 3 im. 
Paraolimpijczyków

i Olimpijczyków Polskich w Ozimku 
w Ozimku.

Gratulujemy i życzymy dalszych sukce-
sów na ścieżce rozwoju zawodowego.

Marcin Widera

Z
a p r a s z a m y  d o  u d z i a ł u 
w Międzyszkolnym Konkursie 
Wiedzy o Unii Europejskiej 

i Ozimku w Unii Europejskiej, który jest 
adresowany do uczniów klas VII – VIII 

szkół podstawowych z terenu gminy 
Ozimek.

Organizatorem Międzyszkolnego 
Konkursu Wiedzy o Unii Europejskiej i 
Ozimku w Unii Europejskiej jest Publiczna 

Szkoła Podstawowa w Dylakach. Patronat 
honorowy nad Konkursem objął Burmistrz 
Ozimka Mirosław Wieszołek.

Marcin Widera
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2
w r ześn ia  w  Z espole  Szkó ł 
w Ozimku rozpoczęliśmy nowy rok 
szkolny 2024/2025. Inauguracja od-

była się tradycyjnie w ozimskim Domu 
Kultury. Zebranych uczniów, rodziców, 
nauczycieli i zaproszonych gości przy-
witał dyrektor Zespołu Szkół w Ozimku 
Tomasz Ciekalski. Z ramienia organu 
prowadzącego gościliśmy panią Leonardę 
Płoszaj  - Wicestarostę Opolską. 

Nowy rok szkolny zawsze stawia przed 
uczniami i nauczycielami nowe wyzwania. 
Przygotowania do egzaminów matural-
nych, zawodowych, udział w olimpiadach 
i konkursach przedmiotowych, start w ry-
walizacjach sportowych na szczeblu gmi-
ny, powiatu, województwa, rankingi szkół 
średnich, udział w projektach edukacyjnych 
promujących szkolnictwo zawodowe, to tylko 
niektóre z głównych celów zaplanowanych 
na ten rok szkolny. 

Podczas uroczystości inauguracyjnej 
szczególnie powitano uczniów klas pierw-
szych z liceum, technikum i szkoły bran-
żowej. Przypomnijmy, że w klasach liceum 
realizowany jest profil społeczno-prawny, 
turystyczno-językowy i psychologiczno-
-pedagogiczny. Klasom liceum patronu-
je Uniwersytet WSB Merito w Opolu 
i GTV BUS.  W klasach technikum, gdzie 

realizujemy zawody takie jak technik in-
formatyk, technik fotografii i multimediów 
i technik mechanik, patronat zapewniają: 
Wydział WEIA Politechniki Opolskiej, 
Park Nauki i Rozrywki w Krasiejowie oraz 
BA Glass Poland z Jedlic. Klasom szko-
ły branżowej I stopnia, gdzie kształcimy 
uczniów w zawodach mechanik pojazdów 
samochodowych, monter elektronik, sprze-
dawca,  ślusarz, stolarz, przewodzi patrona-
tem firma Halupczok.

Szkoła może pochwalić się wieloma suk-
cesami – wysoką zdawalnością egzaminów, 
sukcesami technikum w rankingach krajo-
wych i wojewódzkich, wspaniałymi i pełny-
mi ambicji uczniami  i nauczycielami, któ-
rzy kompilują całość, by wspólnie osiągnąć 
zamierzone cele. Z nowym rokiem życzymy 
całemu naszemu zespołowi  osiągniecia  
sukcesów i spełnienia postawionych celów.

Tomasz Ciekalski
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września to dzień, w którym po 
dwumiesięcznej przerwie szkol-
ne korytarze i klasy wypełniły się 

gwarem dziecięcych rozmów, pełnych 
jeszcze wakacyjnych przeżyć i emocji. To 
dzień powrotu do kolegów z ławki, wspól-
nych zajęć, ale także i obowiązków. Dzień, 
w którym radość jest nierozerwalnie po-
łączona z odrobiną smutku. W dniu tym 
rodzice oddają szkole swój największy 
skarb - dzieci. Te większe, znające każ-
dy szkolny zakamarek i te młodsze, po 
raz pierwszy przekraczające próg szkoły. 
Wszystkie pełne obaw, ale także nadziei, 
planów i radosnych marzeń.

Jak co roku o godzinie 9.00 zabrzmiał 
hymn państwowy inaugurujący nowy rok 
szkolny. Nieco inny od poprzedniego, gdyż 
powitaliśmy nowego dyrektora naszej jed-
nostki Pana Rafała Gawina, który przywitał 
całą społeczność szkolną oraz przybyłych 
rodziców. W swoim wystąpieniu przeka-
zał życzenia wielu sukcesów, motywacji 
i zapału do pracy. Złożył również deklara-
cję, że dołoży wszelkich starań, aby nasza 
jednostka wciąż się rozwijała. Na poparcie 
swoich słów wymienił cztery projekty, które 

wygrała nasza szkoła. Będą one realizowane 
w najbliższym czasie. Są to projekty:  
„Budowa boiska wielofunkcyjnego”, „Posiłek 
w szkole i w domu”, „Aktywna tablica” oraz 
„Podróże z klasą” 

Szczególnie ciepłe słowa skierował do 
uczniów rozpoczynających naukę w naszej 
szkole. Pierwszoklasiści w obecności dyrek-
tora szkoły, nauczycieli, uczniów i rodziców 
złożyli uroczystą przysięgę. Następnie każdy 

z nich został przez pana dyrektora pasowany 
na ucznia naszej szkoły, a wychowawczyni 
wręczyła im rogi obfitości.

Mamy nadzieję, że dołożymy starań, aby  
naszej szkolnej codzienności nadać jak naj-
trwalszą i najpiękniejsza jakość. Szkolną 
przygodę czas zacząć...Powodzenia!

             Marzena Pikos

zas beztroskich wakacji dobiegł 
końca i nadszedł czas powrotu do 
szkoły. 2 września w Publicznej 

Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Szczedrzyku odbyło się uroczyste roz-
poczęcie nowego roku szkolnego. 

Ten dzień rozpoczął się mszą świętą, 
następnie na sali gimnastycznej przed-
stawicielka samorządu szkolnego wraz 
z panią dyrektor Beatą Bogacz-Woźniak 
przywitały wszystkich uczniów, rodziców 
i nauczycieli. Do grona uczniów szkoły do-
łączyło dwudziestu jeden zerówkowiczów. 
Uczniowie zerówki otrzymali identyfikatory, 
przygotowane przez ich wychowawczynię. 
Pierwszoklasiści złożyli ślubowanie oraz 
zostali pasowani na uczniów naszej szkoły. 
Pani dyrektor wręczyła wszystkim upra-
gnione rogi obfitości. Karol Golomb, uczeń 
klasy ósmej, otrzymał z rąk pani dyrektor 
statuetkę Orła Szczedrzyka za zaangażo-
wanie i aktywność społeczną w ubiegłym 
roku szkolnym. Po części oficjalnej wszy-
scy uczniowie udali się do swoich klas na 
spotkanie z wychowawcami. Wszystkim 
życzymy wielu sukcesów w nowym roku 
szkolnym.

Ewa Lalic
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G
mina Ozimek po raz pierwszy 
uczestniczyła w Europejskim 
Tygodniu Mobilności – kampanii 

Komisji Europejskiej, poświęconej pod-
noszeniu świadomości na temat zrówno-
ważonej mobilności. 

W dniach 16-22 września 2024 r. na te-
renie naszej gminy odbyły się wydarzenia 
promujące zmianę przyzwyczajeń i korzy-
stania, z alternatywnych dla samochodu, 

form przemieszczania się. Promowane jest 
korzystanie z komunikacji miejskiej, kole-
jowej, z centrów przesiadkowych, a w miarę 
możliwości poruszanie się pieszo lub na ro-
werze. Tegoroczna edycja odbyła się pod ha-
słem WSPÓŁDZIELENIE PRZESTRZENI 
PUBLICZNEJ.

Do działań zgłosiło się 14 jednostek 
oświatowo-kulturalnych, które zaplano-
wały szereg atrakcji m.in.: spotkania z 

policjantami, warsztaty dotyczące bezpie-
czeństwa na drodze, gry i zabawy eduka-
cyjne, spacer po okolicy. 

Więce j  in for mac j i  o  pr zebiegu 
Europejskiego Tygodnia Mobilności za-
mieszczono na stronie ozimek.pl oraz na 
fanpage’u Gminy Ozimek.

Emilia Fijałkowska

Przedszkole Publiczne nr 1 w Ozimku Przedszkole Publiczne nr 2 w Ozimku

Przedszkole Publiczne nr 3 w Dylakach Przedszkole Publiczne nr 4 w Ozimku
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Publiczna Szkoła Podstawowa nr 1 w Ozimku

Publiczna Szkoła Podstawowa w Dylakach Szkoła Podstawowa nr 2 w Ozimku

Szkoła Podstawowa nr 3 2 Ozimku Szkoła Podstawowa nr 2 w Ozimku

Szkoła Podstawowa w Krasiejowie
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Publiczna Szkoła Podstawowa nr 1 w Ozimku

Przedszkole Publiczne nr 3 w Dylakach

Miejska i Gminna Biblioteka Publiczna w Ozimku

Szkoła Podstawowa nr 2 w Ozimku

Przedszkole Publiczne nr 2 w Ozimku

Publiczna Szkoła Podstawowa nr 1 w Ozimku

Szkoła Publiczna nr 3 w Ozimku

Szkoła Podstawowa nr 2 w Ozimku
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Z
Mateuszem Kowalikiem, fizjote-
rapeutą męskiej kadry narodowej 
w piłce siatkowej, która podczas 

ostatnich igrzysk olimpijskich w Paryżu 
zdobyła srebrny medal, rozmawia Emilia 
Fijałkowska.

- Jak się zaczęła Pana przygoda ze spor-

tem? 

Od najmłodszych lat byłem aktywny spor-
towo. W latach szkolnych trenowałem piłkę 
ręczną oraz siatkówkę pod okiem ozimskich na-
uczycieli m.in. Jana Kamińskiego czy Dariusza 
Górniaszka. Bardzo dobrze wspominam te 
czasy, z sentymentem wracam pamięcią do 
obozów sportowych organizowanych nad pol-
skim morzem. Z czasem moje zainteresowania 
sportowe przeniosły się na kolarstwo szosowe, 
w tej dziedzinie zaczynałem już karierę spor-
towca na poważnie. Jednakże w wieku 16 lat 
moje plany i marzenia o sporcie zawodowym 
przekreślił wypadek, po którym musiałem się 
poddać kilku operacjom. Bez sportu czułem się 
dosyć zagubiony, nie umiałem odnaleźć swojej 
drogi życiowej. 

- No więc, jak to się stało, że związał się 

Pan z fizjoterapią? 

Po maturze złożyłem dokumenty na kie-
runek: zarządzanie inżynierią produkcji . 
Z kolei, moi rodzice, za moimi plecami, złożyli 
za mnie aplikację na kierunek: budownictwo. 
Okazało się, że dostałem się na oba kierunki ale 
z racji lepszych perspektyw życiowych wybór 
padł właśnie na budownictwo, gdzie poznałem 
swoją żonę. Na drugim roku zrezygnowałem 
z tych studiów, gdyż niczym wilka do lasu, 
dalej mnie ciągnęło do sportu. Gdzieś w mojej 
głowie rodził się pomysł na studiowanie fizjo-
terapii, a rodzice tylko utwierdzili mnie w tym 
przekonaniu i dali mi impuls do przekonania, 
że będzie to dobry wybór. Od razu wiedzia-
łem także, że chcę pracować w zawodowym 
sporcie, a nie tylko w gabinecie rehabilitacyj-
nym. Początkowo studia rozpocząłem w try-
bie niestacjonarnym na Państwowej Wyższej 
Szkole Medycznej w Opolu, a by zarobić na 
życie to pracowałem fizycznie. Bardzo dużo 
zawdzięczam rodzicom, którzy wspierali mnie 
i pomagali i gdyby nie oni, to nie byłoby mnie 
w tym miejscu, w którym obecnie się znajduję.

- Czy było trudno przebić się jako fizjo-

terapeuta sportowy?

Nie było łatwo, jest to dosyć hermetycz-
ne środowisko. Po narodzinach syna, prze-
prowadziliśmy się z żoną na Śląsk, gdzie 
postanowiłem otworzyć własny gabinet . 
Z czasem zacząłem uczęszczać na wiele szkoleń 
i współpracować z innymi gabinetami. Wkrótce 
otrzymałem także propozycję współpracy 
z Polskim Związkiem Piłkarzy i od tego wszyst-
ko się zaczęło. Trafiłem do IV-ligowej drużyny 

ale nadal łapałem kontakty w środowisku 
zawodowym. 

- W jaki sposób rozpoczął Pan współpracę 

z reprezentacją Polski i  topowymi klubami 

siatkarskimi?

Będąc na jednym ze szkoleń podpytałem 
o możliwość stażu  i tak się stało, iż pierw-
sze zetknięcie z siatkarską kadrą narodową 

nastąpiło w roku 2015, gdy drużyna przygoto-
wywała się do kwalifikacji do Letnich Igrzysk 
Olimpijskich w Rio de Janeiro. Następnie udało 
mi się wydeptać drogę w klubie Jastrzębski 
Węgiel, gdzie pracowałem jako wolontariusz 
przez cały sezon. Zdobywane doświadczenie 
i sieć kontaktów zaowocowały pierwszą po-
ważną ofertą pracy od klubu Cuprum Lubin. 
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Wiązało s ię jednak z przeprowadzką 
z Jastrzębia do Lubina, a że nasz syn był wów-
czas jeszcze mały, to początkowo tylko ja się 
przekwaterowałem, a moja rodzina dołączyła 
do mnie później. W klubie Cuprum Lubin spę-
dziłem cztery lata, a w międzyczasie rozwija-
łem także swoje doświadczenie z reprezenta-
cją Polski siatkarzy. W 2017 roku pojechałem 
z kadrą siatkarzy U23 na mistrzostwa świata 
do Egiptu, a już rok później włączono mnie 
do sztabu kadry narodowej siatkarzy kiero-
wanej wówczas przez Vitala Heynena, która 
wywalczyła mistrzostwo świata. W roku 2019 
współpracowałem z dwoma reprezentacjami 
siatkarzy – Słowacji, której towarzyszyłem 
podczas Mistrzostw Europy oraz poleciałem 
z częścią polskiej kadry na Puchar Świata 
w Japonii. Z kolei w roku 2020 otrzymałem 
ofertę współpracy z reprezentacją Finlandii 
siatkarzy ale rozgrywki nie doszły do skutku 
z powodu pandemii koronawirusa. W tym 
samym roku na stałe związałem się z klubem 
Aluron CMC Warta Zawiercie, gdzie pracuję 
do tej pory. Natomiast przygoda ze sztabem 
kadry narodowej siatkarzy ponownie rozpo-
częła się od roku 2022, gdy stanowisko trenera 
kadry siatkarzy objął Nikola Grbić. 

- Przychodzi rok 2024, niezwykle ważny 

dla kadry narodowej, gdyż stają do walki 

o medal olimpijski. Jak się potoczyły przy-

gotowania do igrzysk w Paryżu?

Tak naprawdę przygotowania do Paryża 
zaczęły się z początkiem tego roku, Liga 
Narodów stanowiła dobre przygotowanie 
kondycyjne. Jeśli chodzi o moją pracę, to rok 
olimpijski nie różni się od pozostałych. Moim 
zadaniem jako fizjoterapeuty jest nieustan-
ne podtrzymywanie zawodników w dobrym 
zdrowiu, zapobieganie urazom, a jeśli jakieś 
kontuzje się pojawią, to muszę zawodnika jak 
najszybciej doprowadzić do pełnej sprawności. 

- Im większa impreza sportowa, tym więk-

sze oczekiwania kibiców. Jak sobie poradzić 

z taką presją, nie tylko u siebie, ale także 

u zawodnika? 

Mam przykład Tomka Fornala, który 
w pierwszym meczu w Paryżu skręcił kostkę 
i pojawiła się lawina artykułów w mediach, że 
to już koniec igrzysk dla niego. Rzeczywiście 
początek igrzysk był dla niego trudny, ale tutaj 
całe otoczenie podnosiło go na duchu i dawało 
mu wsparcie. My fizjoterapeuci też rozwesela-
liśmy go różnymi żartami, a na dodatek cały 
czas zapewnialiśmy go, że my wykonamy swoją 
robotę. To przyniosło efekty i z dnia na dzień 
widać było u niego poprawę, a od ćwierćfinału 
grał już normalnie. 

- Jak wspomina Pan Letnie Igrzyska 

Olimpijskie w Paryżu?

Podczas igrzysk w Paryżu nasz „fizjoro-
om” mieścił się w apartamencie zawodników, 
więc cały czas im towarzyszyliśmy. Mieliśmy 
ustawiony rzutnik, gdzie wyświetlaliśmy 

transmisję innych dyscyplin i podczas pracy 
wszyscy razem sobie swobodnie rozmawialiśmy. 
To tworzyło dobrą atmosferę, pomimo, że pracy 
było naprawdę sporo. Mnie najwięcej nerwów 
kosztował mecz półfinałowy z Amerykanami, 
momentami myślałem, że jesteśmy już daleko 
od wszystkiego. Jednakże wiedziałem, że jeśli 
wygramy czwarty set, to wygramy ten półfinał. 
Z kolei podczas meczu finałowego dało się wy-
czuć, że nie do końca graliśmy to, co w półfinale, 
a Francuzi byli kapitalni. Gdy zapalała się 
iskierka nadziei, to Francuzi nam ją szybko 
odebrali. Wszyscy chcieliśmy olimpijskiego zło-
ta, był ból i rozgoryczenie. Wiadomo, że łatwiej 
kończy się turniej wygraną, niż porażką. To 
było widać po Amerykanach, jacy byli zbici po 
przegranym meczu z nami, a jak się cieszyli ze 
zdobycia brązowego medalu.  Myślę, że świa-
domość, że zdobyliśmy srebrny medal dopiero 
do nas dotrze, to może jeszcze chwilę potrwać. 

- W imieniu redakcji Wiadomości 

Ozimskich życzę Panu i całej reprezentacji 

naszych siatkarzy radości z olimpijskiego 

srebra i jeszcze wielu sportowych sukcesów. 

Dziękuję za rozmowę. 

Osiągnięcia Mateusza Kowalika:
2018 Mistrzostwo Świata
2019 Srebrny Medal Pucharu Świata 
2022 Brązowy Medal Mistrzostw Polski 
(PlusLiga)
2022 Brązowy Medal Ligi Narodów (VNL)
2022 Wicemistrzostwo Świata 
2023 Złoty Medal Ligi Narodów (VNL)
2023 Mistrzostwo Europy 
2024 Wicemistrzostwo Polski (PlusLiga)
2024 Brązowy Medal Ligi Narodów (VNL)
2024 Wicemistrzostwo Olimpijskie 

Emilia Fijałkowska
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W
piątek 30 sierpnia na Orliku 
w Ozimku odbyło się pod-
sumowanie kolejnej edycji 

Sportowych wakacji na Orliku. W lipcu 
i sierpniu w nieodpłatnych zajęciach 
sportowych prowadzonych przez instruk-
torów MOSiR brało udział ponad 20 dzie-
ci w wieku szkolnym i przedszkolnym. 

W ostatni dzień wakacji zaprosiliśmy 
więc Naszych młodych adeptów sportu na 
podsumowanie zajęć, na którym Burmistrz 
Ozimka Mirosław Wieszołek wręczył dzie-
ciom drobne upominki. Jeszcze raz dzięku-
jemy Wam za to, że byliście z Nami przez 
całe wakacje i pięknie pokazywaliście, że 
można świetnie spędzać czas na sportowo.

W tym samym dniu odbyły się również 
ostatnie zajęcia z kalisteniki prowadzone 
nieodpłatnie przez ekipę Street Workout 
Ozimek dla mieszkańców Naszej gminy. 
W zajęciach brało udział regularnie kilka-
dziesiąt osób w każdym wieku – począwszy 
od dzieci, a kończąc na emerytach. Co naj-
ważniejsze, każdy z uczestników stwier-
dził, iż znacząco poprawił swoją kondycję 

fizyczną i zdecydowanie zachęcił się do 
regularnych ćwiczeń ogólnorozwojowych! 

Serdecznie dziękujemy Wszystkim 
uczes tn ikom Nasz ych  zaję ć  oraz 

instruktorom MOSiR w Ozimku i trenerom 
Street Workout Ozimek. 

Arkadiusz Banik

W
piątek 06 września na boisku 
wielofunkcyjnym ozimskie-
go Orlika miał miejsce ostat-

ni akcent tenisowego turnieju o Puchar 
Burmistrza Ozimka. W finale gry po-
jedynczej zmierzyli się broniący tytu-
łu sprzed roku – Artur Gajewski oraz 
Marcin Gryszczyk. 
Ostatecznie lepszy po raz kolejny okazał się 
Artur Gajewski, który nadspodziewanie 
łatwo pokonał swego rywala 6:2; 6:2. Dopiero 
po spotkaniu okazało się, że jego przeciwnik 
występował w tym dniu z poważną kontuzją 
pachwiny, dlatego też należy mu się jeszcze 
większy szacunek za przystąpienie do ry-
walizacji. Po spotkaniu Dyrektor MOSiR 
w Ozimku – Arkadiusz Banik – oraz pra-
cownik MOSiR, a zarazem sędzia turnie-
ju – Łukasz Obrębski – wręczyli nagrody 
najlepszym zawodnikom turnieju. Nagrody 
otrzymali nie tylko finaliści gry pojedynczej, 
ale także najlepsi debliści – w rozgrywa-
nym wcześniej finale gry podwójnej para 
A. Gajewski/K. Michalak pokonała parę 
T. Wróblewski/Ł. Wojtenek 6:1; 6:1. 
Spec ja lną nagrodę ot rzymała tak-
że najmłodsza uczestniczka turnieju – 
Michalina Stasiak. Po oficjalnej ceremonii 
Organizatorzy wraz z Burmistrzem Ozimka
Mirosławem Wieszołkiem zaprosili 

wszystkich obecnych na grilla w sympa-
tycznej, luźnej atmosferze.
Bardzo dziękujemy wszystkim zawodnikom 
i zawodniczkom, którzy przez ponad dwa 
miesiące brali udział w rywalizacji w tej 

pięknej dyscyplinie sportu. Widzimy się 
w przyszłym roku!

Arkadiusz Banik
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R
ajd Górski Hutników jest najważ-
niejszą imprezą turystyczną orga-
nizowaną przez Klub Turystyki 

Górskiej  „Kozica” przy Oddziale 
Zakładowym PTTK Huty Małapanew, 
nieprzerwanie od 1966 roku. Tegoroczny 
– już 58. odbył się w dniach 10-14 lipca. 
Po siedmiu latach powróciliśmy na tra-
sy wiodące po malowniczych szlakach 
Gorców – pasma leżącego w środkowej 
części Beskidów Zachodnich, w dorze-
czu Raby i Dunajca. W rajdzie wzięło 
udział 42 turystów, a bazą stałą był ho-
tel Folwark Stara Winiarnia w Mszanie 
Dolnej. 

Najcenniejszymi zabytkami Gorców są 
drewniane kościółki, m.in. w Tylmanowej, 
Rabce, Łopusznej i Nowym Targu. Pełna 
symboliki jest Kapliczka Partyzancka na 
Rusnakowej Polanie – MB Królowej Gorców. 
Gorce, to również miejsce silnego ruchu opo-
ru oddziałów partyzanckich AK w okresie 
II wojny światowej, z kontrowersyjną po-
stacią Józefa Kurasia ps. Ogień, walczącego 
z niemieckim okupantem, a później 
w antykomunistycznym podziemiu . 
Z Gorcami związali swoją literacką twórczość 
Władysław Orkan, Seweryn Goszczyński, 
Leopold Staff, Kazimierz Przerwa-Tetmajer, 
a współcześnie – nieżyjący już teolog i fi-
lozof ks. prof. Józef Tischner. Tu znajdują 
się również znane uzdrowiska: Rabka Zdrój 
i Szczawa, gdzie występują bogate w związki 
źródła wód mineralnych, cieszące się dużą 
popularnością wśród kuracjuszy i wczaso-
wiczów. 

Gorce leżą w centralnej części Beskidów 
Zachodnich i graniczą z Beskidem 
Wyspowym, Beskidem Sądeckim, Pieninami 
i Pasmem Podhalańskim o długości 
40 x 20 kilometrów. Najwyższym szczy-
tem całego pasma jest Turbacz (1310 m), 
który leży na tym samym południku co 
Gerlach – najwyższy szczyt Tatr. Do waż-
niejszych szczytów należą Gorc, Kiczora, 
Jaworzyna Kamienicka, Kudłoń i Lubań. 
W 1981 r. na obszarze 7.2 tys. ha utworzo-
no Gorczański Park Narodowy z siedzibą 
w Porębie Wielkiej. Chroniona jest rzeźba 
terenu oraz bardzo bogata flora i częściowo 
fauna. Jest tu również kilka rezerwatów 
i pomników przyrody. Cały obszar Gorców 
zamieszkiwany jest przez etniczną lud-
ność, jak Górale Pienińscy, Podhalanie 
i Zagórzanie, którzy zachowują swoją kul-
turę i tradycje.

Prognozy pogody na cały rajd są opty-
mistyczne. W piękny słoneczny poranek 
wyjeżdżamy z Ozimka i przez Katowice, 
Kraków, Myślenice dojeżdżamy do Pcimia, 

a dalej wąską i krętą drogą osiągamy 
Przełęcz Kudłacze (710 m) w Beskidzie 
Makowskim. Naszym celem jest wejście na 
najwyższy szczyt tego pasma – Lubomir 
(903 m) zaliczany do Korony Gór Polski. 
Dla zdecydowanej większości jest to pierw-
sze wejście, na ten mało popularny szczyt. 
Z przełęczy dochodzimy do jedynego w tym 
rejonie schroniska PTTK „Na Kudłaczach”, 
a dalej bez utrudnień osiągamy wierzcho-
łek. Szlak prowadzi ścieżkami leśnymi, ale 
mimo to upał daje się we znaki. Schodzimy 
do Przełęczy Jaworzyce (524 m), gdzie czeka 
autokar. Zmęczeni dojeżdżamy do naszego 
ośrodka, który robi miłe wrażenie, Po za-
kwaterowaniu i obiadokolacji jest czas wolny 
na odpoczynek i spotkania towarzyskie. 

W następnym dniu, który wita nas błę-
kitem nieba, po śniadaniu jedziemy autoka-
rem do punktu wyjścia na następną trasę. 
Wejście rozpoczynamy od Koninek (605 
m), a celem jest najwyższy szczyt Gorców – 
Turbacz (1310 m). Gorczańskie szlaki należą 

do najbardziej dostępnych i bez technicz-
nych utrudnień w całych polskich górach. 
Mimo upału i zaskakującej nas po drodze 
burzy osiągamy cel, zdobywając kolejny 
szczyt w Koronie. Odpoczynek w schroni-
sku na Turbaczu, które wybudował Oddział 
PTT Nowy Targ w latach 1934-38. W 1943 r. 
zostało spalone, a w latach 1953-58 odbudo-
wane i nadano mu imię Władysława Orkana. 
Po przejściu kolejnej burzy schodzimy w dół 
do Koninek, skąd wracamy autokarem do 
bazy na obiadokolację i odpoczynek oraz 
spacer po Mszanie Dolnej. 

Kolejny dzień bez zmian – od rana pełne 
słońce i zapowiadający się upał, ale w pełni 
zwarci i gotowi, po śniadaniu udajemy się 
autokarem do pobliskiej Olszówki (492 m), 
wyruszając stąd na bardzo atrakcyjną trasę 
do Rabki Zdrój. Szlak prowadzi do kame-
ralnego schroniska Stare Wierchy, które 
wybudował oddział PTT Rabka w 1932 r. 
W 1939 r. zostało zdewastowane przez 
Niemców. Było ono jednocześnie ostoją 
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partyzantów, ale w styczniu 1945 r. podpa-
lił je oddział Wermachtu po walce z party-
zantami. Nowy, obecny budynek powstał 
w latach 1972-74. Po przerwie na uzupeł-
nienie płynów wyruszamy w dalszą trasę, 
a jej kolejnym punktem jest bacówka na 
Maciejowej zbudowana w 1977 r. (852 m) 
z 25 miejscami noclegowymi oraz piękny-
mi widokami na Tatry, Beskid Wyspowy 
i Babią Górę. Trochę zmęczeni upałem 
schodzimy do Rabki Zdrój – znanego od lat 
uzdrowiska, kurortu i stacji turystycznej. 
O wyznaczonej porze spotykamy się przy 
autokarze i udajemy do naszej bazy. Obiad 
z deserem smakował jak co dzień wy-
śmienicie, a po nim wieczorne spotkania 
w gronie starych i nowych znajomych.

Sobota, to kolejny dzień wędrówki po 
pięknych, urokliwych i malowniczych 
Gorcach. Nadal grzeje – i to z jeszcze więk-
szą siłą. Parę osób z lekka odpuszcza (mają 
do tego pełne prawo), ale czołowa grupa się 
nie poddaje, udając się na zdobycie kolej-
nego szczytu – Gorc (1228 m), potocznie 
zwanego Gorczańskim Krywaniem. Przez 
Przełęcz Przysłop i Szczawę dojeżdżamy 
do miejscowości Zasadne, skąd szlak przez 
Wierch Młynne prowadzi na Gorc. Pogoda 
nie odpuszcza, a przejście na Gorc należy 
do najbardziej uciążliwych, bo od samego 
wejścia na szlak trzeba się mocno wspinać. 
Na szczycie widokowa wieża, skąd rozpo-
ściera się piękny widok na Tatry, Babią 
Górę i inne beskidzkie szczyty. Zejście jest 
w miarę stopniowe i prowadzi do Szczawy. 
Na końcówce szlaku upragniony zajazd 
z zimnymi napojami. Kilkuosobowa grupa 
zrobiła w zamian kolejny szczyt w Koronie 
– Mogielnicę, najwyższy w Beskidzie 
Wyspowym. Szczęśliwie wszyscy wracamy 
do ośrodka, gdzie w przerwie na obiadoko-
lację, zgodnie z regulaminem rajdu, prze-
prowadzony został konkurs krajoznawczy 
„Co wiem o Gorcach”. Cieszył się dużym za-
interesowaniem, a uczestnicy wykazali się 
bardzo dużą wiedzą. Wieczorem odbyło się 
ogólne podsumowanie rajdu. Suma punktów 
z konkursu i zaliczonych tras wyłoniła zwy-
cięzcę i zdobywcę pamiątkowego pucharu 
ufundowanego przez Oddział Zakładowy 
PTTK Huty Małapanew. Zdobyła go kol. 
Magdalena Jakieła, drugie miejsce zajęła 
Joanna Bachłaj, a trzecie Jolanta Rogowska 
(panie zajęły całe podium). Zwycięzcy otrzy-
mali również pamiątkowe nagrody – albumy 
o tematyce turystycznej, a pozostali, którzy 
brali udział w konkursie – mapy i przewod-
niki. Dwie nagrody książkowe z dedykacją 
prezesa Józefa Tomasza Jurosa zostały 
ufundowane przez Stowarzyszenie Dolina 
Małej Panwi, za co z serca dziękujemy. 

Niedziela, to już ostatni dzień rajdu. 
Po wykwaterowaniu upuszczamy bardzo 

gościnny ośrodek i zgodnie z programem 
jedziemy do Rabki Zdrój celem zwiedze-
nia tego uzdrowiska. Pierwsze wzmianki 
o Rabce pochodzą z 1254 r. z dokumentu 
Bolesława Wstydliwego, a w 1364 r. Rabkę lo-
kowano na prawie niemieckim (prawa miej-
skie). W pierwszej połowie XIX w.  wraz z są-
siednimi miejscowościami należała do rodu 
Zubrzyckich. W 1864 r. Julian Zubrzycki 
otworzył w Rabce pierwsze Łazienki i tym 
samym dał początek uzdrowisku. W okresie 
międzywojennym była już znanym w kraju 
kurortem. Dzisiaj Rabka specjalizuje się 
w leczeniu chorób układu oddechowego, aler-
gii, układu krążenia i układu nerwowego. 
Posiada również kilka cennych zabytków. 
Najciekawszym jest drewniany kościół 
św. Marii Magdaleny z 1608 r. Od 1936 r. 
w kościele tym mieści się Muzeum 
Regionalne im. Władysława Orkana. Na 
uwagę zasługuje też kościół w stylu neo-
gotyckim z 1908 r. , jak również Stary 
Cmentarz z kaplicą cmentarną Zubrzyckich. 

Bierzemy udział w niedzielnej mszy świętej 
i zwiedzamy Muzeum Orkana, a czas wolny 
poświęcamy na zwiedzenie centrum uzdro-
wiska z okazałym i rozkwieconym Parkiem 
Zdrojowym. Jest również czas na kawę i lody, 
a w godzinach popołudniowych wyruszamy 
w drogę powrotną do Ozimka. 

Wszystkim uczestnikom serdecznie 
dziękuję za piękny udział, miłą i serdecz-
ną atmosferę oraz wzajemny szacunek. 
Dziękuję Panu Burmistrzowi Mirosławowi 
Wieszołkowi za sponsoring w formie sfinan-
sowania kosztów przejazdu, co bardzo sobie 
cenimy, jak również naszemu „etatowemu” 
kierowcy Robertowi za bezpieczną jazdę 
i wysoką kulturę osobistą, a także za wszyst-
kie miłe gesty ze strony uczestników. Niech 
piękno, które nas otacza i które tworzymy, 
stale nam towarzyszy. Do zobaczenia na 
kolejnych imprezach organizowanych przez 
KTG „Kozica”.

Józef Kozioł
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T
radycyjnie, już od 1979 roku, 
ktoś z Gminy Ozimek uczest-
niczy w Ogólnopolskim Zlocie 

Przodowników Turystyki Kolarskiej 
PTTK. W tym roku zlot odbył się 
w dniach od 26 maja do 1 czerwca na 
Podlasiu, w małej, nieznanej miejsco-
wości Wólka Nadbużna w powiecie 
Siemiatycze, nad samym Bugiem.

W wiosce był tylko jeden mały sklepik, 
którego właściciele wyczuli biznes – czynny 
był cały dzień i nie brakowało niczego. Ale 
według opinii uczestników organizatorzy 
zlotu – Oddział PTTK Ursus w Warszawie, 
zawiedli w wielu sprawach organizacyjnych. 
Niemniej dziękujemy im za podjęcie się 
trudnego zadania organizacji zlotu dla 524 
uczestników zgłoszonych oraz szacunkowo 
około 100 osób na dziko. Główną bazą nocle-
gową było duże pole kempingowe i namioto-
we w Wólce, kompletnie nieprzygotowane na 
przyjęcie tylu gości, stąd m.in. ciągłe awarie 
prądu, a resztę uczestników rozlokowano 
w promieniu 10 kilometrów.

Tym razem moim partnerem na zlocie 
był Adrian Gonsior. Jak zwykle były kło-
poty z przejazdem pociągiem, bo nie udało 
się kupić biletów z Opola do Warszawy (brak 
miejsc na przewóz rowerów), więc decyduje-
my się na nocny pociąg w sobotę z Ozimka 
do Warszawy Gdańskiej, który też nie ma 
miejsc na rowery, więc musimy rozbierać je 
na peronie i pakować do torby. Rano, już 
w Warszawie, ponownie składamy rowery 
i jedziemy nimi do Warszawy Wschodniej, 
stąd szynobusem do miejscowości Sarnaki, 
a dalej już tylko 8 kilometrów bardzo ruchli-
wą drogą krajową do bazy zlotu. Na miejscu, 
już po południu rozpoznajemy teren i jako 
nieliczni stawiamy namioty nad Bugiem, 
pomiędzy domkami, a z drugiej strony rzeki 
już województwo mazowieckie. 

Po nieprzespanej nocy i wyczerpu-
jącym dniu dobrze się spało w namiocie, 
na twardym podłożu i cienkiej karimacie. 
W niedzielę skromne otwarcie zlotu na miej-
scowym placu z udziałem organizatorów 
i szerokiej rzeszy uczestników. Po głów-
nej ceremonii rowerzyści rozjechali się po 
okolicy. My, czyli ja z Adrianem, jedziemy 
szlakiem nadbużanskim do Drohiczyna, 
możliwie jak najbliżej Bugu przez wioski 
Ogrodniki, Zajęczniki, unikając ruchliwej 
drogi krajowej. Drohiczyn to piękne hi-
storyczne miasteczko na wysokiej skarpie 
ponad doliną Bugu. Poświęcamy tu sporo 
czasu na zwiedzanie katedry z 1723 r., ze-
społów klasztornych Franciszkanów oraz 
Benedyktynek, trafiamy również na mu-
zeum z dziesiątkami zabytkowych moto-
cykli polskich i z całego świata oraz wiele 

innych atrakcji. Z Drohiczyna jedziemy na 
jeden z nielicznych promów przez rzekę Bug. 
Jest tutaj wysoka wieża widokowa, skąd roz-
tacza się przepiękna panorama Podlaskiego 
Przełomu Bugu.  Przeprawiamy się na drugi 
brzeg i już po mazowieckiej stronie, przez 
lokalne wioski wzdłuż Bugu jedziemy do 
wioski Kózki, skąd przez jedyny most w tej 
okolicy wracamy do bazy. 

W niedzielę dojeżdżają do nas samo-
chodem dwie osoby z Wielunia, które go-
ściłem na jednodniowej wycieczce rowero-
wej po okolicach Ozimka. Skorzystaliśmy 
z ich propozycji przejazdu samochodem do 
Białowieży, po drodze odwiedzając miastecz-
ko Hajnówka z największą na terenie Polski 
cerkwią prawosławną św. Trójcy, mogąca 
pomieścić 5 tysięcy wiernych. Budowano 
ją przez 20 lat, a otwarto w 1992 r. Stąd 
do Białowieży już tylko 24 kilometry. 

Samochód zostawiamy w połowie drogi na 
parkingu i już na rowerach zanurzamy się 
w głąb puszczy, przez kilka wiosek zagubio-
nych pośród natury. Białowieża to centrum 
ruchu turystycznego Puszczy Białowieskiej, 
a zarazem Parku Narodowego. Zajeżdżamy 
prawie w centrum do parku pałacowego, 
w którym znajduje się muzeum i dyrekcja 
BPN. Z ciekawości jedziemy do jedynego 
w okolicy przejścia granicznego pieszo-rowe-
rowego z Białorusią, niestety nieczynnego, 
co można było przewidzieć. Ścieżką przy-
rodniczą „Krajobrazy Puszczy” wracamy do 
Białowieży, a ponieważ czas ucieka, jedziemy 
do samochodu i późnym wieczorem wraca-
my do bazy. 

Kolejny dzień to słynna Grabarka, ale 
po drodze niespodziewanie trafiamy jesz-
cze na inną atrakcję ogólnopolską: otóż 
72-letni obecnie mężczyzna od 25 lat ręcznie
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budował i nadal buduje swoje niezwykłe 
imperium z kamieni polnych, zbieranych 
przez lata z okolicznych terenów. Tego nie 
da się opisać, więc zapraszam do lektury 
w Internecie „Kasztelik Korona Podlasia”. 
Niespodziewanie spotykamy tutaj grupę 
uczestników zlotu – rowerzystów z Ukrainy 
oraz znajomego od lat głównego szefa tu-
rystyki rowerowej Federacji Ukraińskiej. 
Jedziemy dalej do celu, którym jest Święta 
Góra Grabarka z prawosławną cerkwią, 
która zasłynęła już w 1710 roku. Od setek 
lat ludzie przychodzą z prośbą i modlitwą 
o pomoc zostawiając swoje krzyże, których 
jest tutaj setki, a wśród nich także krzyż 
pozostawiony przez rowerzystów z Amatora 
Ozimek, uczestników rajdu dookoła Polski. 
Główne święto dla pielgrzymów to 18-19 
sierpnia. Wielki szacunek dla pątników, 
którzy pokonują na kolanach kilkadziesiąt 
kamiennych schodów. W lipcu 1990 roku 
cerkiew doszczętnie spłonęła, a odbudowana 
ponownie i wyświęcona została w 1998 roku. 
Znajduje się tutaj również jedyny żeński 
klasztor prawosławny. 

Opuszczamy Grabarkę, wjeżdżamy na 
fragment wschodniego szlaku rowerowe-
go Grenn Velo, jedziemy przez Puszczę 
Mielnicką aż do miejscowości Mielnik nad 
Bugiem, która oprócz kilku zabytków słynie 
z jedynej w Polsce czynnej kopalni kredy. 
Podziwiamy wykopaliska z platformy wido-
kowej, zapoznajemy się również z historią 
tej kopalni. Opuszczamy Mielnik i jedy-
nym w tej okolicy promem przeprawiamy się 
przez Bug, znów znajdując się na Mazowszu.  

Najbliższymi drogami wzdłuż rzeki ponow-
nie jedziemy do miejscowości Kózki i mo-
stem już na Podlasie, do bazy zlotu. Będąc 
na Podlasiu, jeden dzień poświęcamy tylko 
powiatowemu miastu Siemiatycze. Około 
8-kilometrowy dojazd ruchliwą drogą kra-
jową to nie lada wyczyn. Również miasto 
nie ma obwodnicy. Oprócz penetracji miasta, 
najwięcej czasu poświęcamy na dwa miejsco-
we zalewy i wypoczynek łącznie z kąpielą, 
a wracamy okrężną, szutrową trasą.  Tutejsze 
tereny są bardzo ubogie w przyrodę – piach, 
suchy piach, lasów mało, a drzewa nieco 
karłowate. W wioskach, jak to na wscho-
dzie Polski, w większości domy drewniane, 

ale zadbane, a jeśli chodzi o kościoły – 80 
procent to cerkwie prawosławne. 

Nadszedł dzień powrotu, więc składa-
my namioty, rowerami jedziemy do sta-
cji Sarnaki, przez Siedlce do Warszawy 
Wschodniej i tu już bez problemu z przesiad-
ką do Opola, ale na koniec kolej zafundowała 
nam prezent. Dojeżdżając do Ozimka pociąg 
zatrzymał się na stacji z powodu mijanki. 
Ku zdumieniu konduktorów korzystamy 
więc z okazji i wysiadamy, skracając sobie 
czas powrotu do domu.  

Franciszek Wojczyk

W
dniach od 1 do 9 sierpnia 
2024 r. Uczniowski Klub 
Sportowy Athletic Ozimek 

organizował obóz sportowo-wypo-
czynkowy nad Morzem Bałtyckim. 
35 uczestników wypoczynku, chłopców 
i dziewczyn z Gminy Ozimek i okolic, wy-
poczywało w ośrodku Adria w Rewalu 
realizując intensywny program wypo-
czynku sportowego, który wzbogacony 
był licznymi wycieczkami oraz aktyw-
nościami.

Obozowicze oprócz treningów i ak-
tywności sportowych, korzystali z kąpieli 
w basenie oraz w Morzu Bałtyckim podczas 
wypoczynku na plaży. Wzbogaceniem oferty 
sportowej wypoczynku był także park li-
nowy w Rewalu, z którego mieli możliwość 
korzystać uczestnicy obozu.

Uczestnicy wypoczynku odbyli również 
wycieczki. Odwiedzono latarnię morską 
w Niechorzu, będącą znakomitym punktem 
widokowym na polskim wybrzeżu klifowym, 
a także ruiny kościoła w Trzęsaczu, będące 

symbolem stopniowego zbliżania się linii 
brzegowej do miejscowości.

UKS Athletic Ozimek kieruje podzięko-
wania do kierownika obozu Arkadiusza 
Lecha oraz wychowawców Artura Hordesa

i Mateusza Świerca, ale przede wszystkim 
do wszystkich obozowiczów i ich rodziców 
za zaufanie i świetną współpracę.  

Michał Fijałkowski
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